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Protokół nr 33/2009 

z XXXIII sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 2 grudnia 2009r. 

 

XXXIII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.11.00 
w sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. W związku z nieobecnością 
Przewodniczącej Rady D.Pawlak oraz z jej upoważnienia przewodniczy obradom 
sesji Wiceprzewodnicząca Maria Świadek.M. Świadek otworzyła posiedzenie i 
powitała wszystkich zebranych. W sesji wzięło udział 9 radnych, (radni: Drzymała, 
Pawlak, Grembowska, Rozental i Stanek - nieobecni). Wiceprzewodnicząca 
stwierdziła, że wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności 
radnych oraz gości w załączeniu. 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w 
dniu 4 listopada 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i 

oczyszczalnią ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 
8. Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2009-20015”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/159/2009 Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 listopada 2009 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego. 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
12. Sprawy różne, wolne wnioski. 
13. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
14. Zakończenie 
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Jako, że nie może pełnić dwóch funkcji jednocześnie  Wiceprzewodnicząca M. 
Świadek zaproponowała wybór sekretarza sesji  - K. Huszka. Radny Huszek przyjął 
na siebie te obowiązki. 

Głosowanie  za wyborem sekretarza obrad: 9 głosów „za” na 9 obecnych radnych 

Na salę obrad wszedł radny Stanek- godz. 11.15. 

Ze względu na nieobecność Przewodniczącej Rady Wiceprzewodnicząca Świadek 
zaproponowała  zmianę w porządku obrad – mianowicie- usunąć pkt 4 dotyczący 
informacji Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Więcej głosów w sprawie porządku obrad nie było. 

Głosowanie  za zmianą  i przyjęciem nowego  porządku obrad: 10 głosów „za” na 10 
obecnych radnych 

Wobec powyższego porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w 
dniu 4 listopada 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i 

oczyszczalnią ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 
7. Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2009-20015”. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/159/2009 Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 listopada 2009 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego. 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski. 
12. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
13. Zakończenie 
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Ad. 2  
Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 4 
listopada. 
 
Przewodnicz ąca M. Świadek – przyjęcie protokołu z obrad z obrad XXXII sesji Rady 
Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 4 listopada 2009r.Z protokołem się zapoznałam 
i proszę o przyjęcie bez czytania. Kto jest za przyjęciem mojego wniosku ?  

Głosowanie : na 10 obecnych radnych, 10 głosów jest „za”.  

Ad. 4   
Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesyjnym.   
Przewodnicz ąca M. Świadek – to będzie punkt 4, proszę o zabranie głosu pana 
Wójta.  

Wójt Gminy Karol Jagodzi ński –  dziękuje, dzisiejsza informacja będzie nieco 
krótsza jako, że mamy niecały miesiąc działań, chociaż przedmiotowo wracamy do 
tych samych spraw, które były prezentowane na ostatniej sesji. Proszę państwa 
chciałbym poinformować, że zakończyliśmy prace nad projektem budżetu na rok 
2010. szanowni radni otrzymali projekt budżetu opisany i uruchomiony w zarządzeniu 
12 listopada. Może dwa zdania do tego projektu. Kiedy zbliżaliśmy się do 
opracowania projektu, analizując wnioski radnych, wnioski podmiotów uprawnionych. 
Działy się rzeczy nieciekawe w zakresie analizy dochodów gminy na przyszły rok. 
Przy tym dużym zaskoczeniem było przez Ministerstwo Finansów w zakresie 
wysokości projektowanej, to jest ta nie ciekawa rzecz. Projektowanej subwencji na 
przyszły rok. Nadal nie jesteśmy pewni czy te wielkości będą brane pod uwagę w 
momencie głosowania budżetu. Dochody Gminy albo będą stały w miejscu w 
niektórych działach albo po prostu zmaleją. Zresztą jest to skutek również przez nas 
podejmowany, proponowanych projektów uchwał jak i podejmowanych uchwał przez 
Wysoką Radę. Więc trzeba sobie powiedzieć, że marzenie przede wszystkim to 
marzenie inwestycyjne, trzeba jak gdyby zweryfikować. Co wcale nie oznacza, że 
jest sytuacja tragiczna, natomiast nie jest tak optymistyczna jak była przed rokiem. 
Zresztą proszę sobie przypomnieć kiedy debetowaliśmy na komisjach nad kształtem 
uchwał na rok 2009. można już było prognozować, że te dochody są tak niepewne, 
że trzeba brać pod uwagę ustalająco od roku 2009. Sytuacja w zakresie realizacji 
budżetu 2009 jest precyzyjnie, będzie zdana pod koniec przyszłego kwartału. 
Natomiast już w tej chwili mamy pewne symptomy, przez które należy podejmować 
bieżące decyzje w zakresie polityki wydatków. Proszę państwa w listopadzie 
przygotowaliśmy na ogłoszony konkurs przez Urząd Marszałkowski wniosek na 
dofinansowanie projektu dla sołectwa Wolsko w ramach Wielkopolskiej Odnowy Wsi. 
Kwoty tam które bieżę się pod uwagę na dofinansowanie i warunki jakie określono w 
kryteriach według analizy jaką przeprowadziliśmy w Urzędzie Gminy, okazało się, że 
warto wogóle wniosek opracowywać. Te kryteria w 100% spełniało by tylko Wolsko. 
Taki wniosek został złożony, w zasadzie jego realizacja w roku przyszłym nie 
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powinna absorbować środków z budżetu gminy. Z związku z tym nie mamy obecnej 
odpowiedzi, nie pamiętam kiedy był termin posiedzenia komisji kwalifikacji wsi 
Wolsko. Także jeśli by się to powiodło, to muszę powiedzieć, że były by to środki dla 
wsi w sumie bez naszego finansowego udziału. Nabyliśmy w drodze aktu 
notarialnego działkę z Agencji Rolnej własności Skarbu Państwa pod potrzeby 
przepompowni we wsi Wolsko. Chodzi tutaj po prostu o działkę projektowanej w sieci 
kanalizacyjnej w sumie przy ......... Wolsko Górne a Wolsko Dolne. Działka została 
przejęta na własność Gminy Miasteczko Krajeńskie. Musze powiedzieć, że bardzo 
uroczyście organizowane były obchody  .....................odzyskania niepodległości. 
Odbyła się uroczystość organizowana przez nauczycieli i dzieci w Grabionej, i 
przeżyliśmy  panią dyrektor w tym zdarzeniu o tyle niesamowicie, uroczyście i 
efektywnie jako, że występowały same dzieci i tu chciałbym nauczycielom złożyć 
serdeczne gratulacje za taką wielkoduszną dawkę emocji. Również zespół szkół w 
Domu Kultury zorganizował przed dzień święta 10 listopada na tej sali była impreza 
piękna o dużym ładunku elementów patriotycznych. Pani dyrektor proszę przekazać 
zespołowi nauczycieli, który pracował nad tą akademią. Pani dyrektor domu Kultury, 
pani z Biblioteki również składam podziękowania. Składam podziękowania 
społeczności, która jak jeden mąż dekorowała praktycznie całą Gminę sztandarami, 
flagami narodowymi, porządkowanie i itd. Było porównywalnie do innych Gmin, 
naprawdę uroczyście i efektownie. Uczestniczyłem 11 listopada w uroczystościach 
organizowanych przez radę powiatu starostwo Powiatowe w tym złożenie wiązanek 
na Pl. Zwycięstwa pod pomnikiem Zwycięstwa Gminy. Jak wszyscy wiemy 15 
listopada gościł na terenie naszej Gminy ks. Prymas Glemp. Uroczystości w 
prawdzie ...............również przywitały księdza Prymasa. Była to wizyta raczej 
prywatna treści są państwu znane nie będę przypominał. W annałach historii naszej 
gminy jest to też ważny moment, ważne wydarzenie. Proszę państwa zgodnie ze 
złożoną Wysokiej Radzie deklaracji społeczeństw w sprawie zabiegania o 
porządkowanie ........Noteci. 13 listopada odbyło się debata w sprawie gruntów 
wodnych w dolinie Noteci. Zabierano głosy i przyjęto na przedłożonych tam treści 
zwraca uwagę na szczególne uwarunkowania Łączę wyrazy szacunku Nadnoteckich, 
jak i przynależność do naszej Gminy. Nie ukrywam, że byłem osamotniony w materii, 
przedkładałem wszelkie dowody które okazują, nie tyle, że są wieloletnie zaniedbania 
ale w dokumentach, które przedkładano nam do konsultacji i do wiadomości.  
Stwierdzam, że nie idą one w kierunku myśli właścicieli nieruchomości, myśli 
prezentowanych przez naszych rolników. Gdziekolwiek jest to tylko możliwe 
prezentujemy nasze stanowisko, mam na myśli to, że rolnicy nie są na tyle 
zorganizowani Spółka Wodna jest mało ekspansywna w oparciu o poprawienie 
sytuacji stosunkowo do wód Noteci pozostałym na placu boju jako Wójt. 
Reprezentując rolników również w tym miejscu. Pokazywałem tam nie spójności 
stanu prawnego. Zresztą uczestnicząc kilka dni później w posiedzeniu komisji do 
spraw rozwoju i wsi rolnictwa w Senacie pokazywałem, kontynuowałem wręcz te 
treści, o tyle korzystniej, że w Senacie ta sprawa była prezentowana że okazuje się 
też niezgodność, nieskuteczność stanu prawnego bo od tego trzeba zacząć. I nie 
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wystarczy tylko wnieść problem, jako problem ale trzeba pokazywać luki prawne, i 
nie wykonywanie pewnych obowiązków przez konstytucję do tego powołaną. 
Wspomniałem już tutaj, że byłem w ubiegłym miesiącu na posiedzeniu w Senacie. 
Sprawa jest niezmiernie ważna, bo jest cała grupa uczestników potrzebnych do 
procesów związanych z funkcjonowaniem gospodarki wodnej w ogóle w kraju i te 
działanie po prostu potrzebują wsparcia. Czyli osobiście trzeba być i podnieść rękę, 
trzeba chociaż jedno zdanie powiedzieć, że popierając po prostu tych którzy  już 
fizycznie w procesach  prawotwórczych uczestniczą . Ze względu na podejmowany 
temat w sprawie uregulowań środowiskowych dotyczących siłowni wiatrowych na 
posiedzeniu komisji Stowarzyszenia Gmin i  Powiat Wielkopolski. Uczestniczyłem  w 
tym, posiedzeniu jako że mamy w tej chwili postępowanie o wydanie warunków 
zabudowy dla siłowni wiatrowej. Widzimy tez pewne problemy w zakresie wydania tej 
decyzji, więc trzeba sięgać do doświadczeń innych Gmin. Przy tym ponownie 
podniosłem problem trudności związanych z gospodarką wodną i min. 
uczestniczyłem w redakcji stanowiska Stowarzyszenie Gmin i Powiatów 
Wielkopolskich w sprawie trudności ekonomicznych w indywidualnym rolnictwie. 
Gdzie po prostu wypracowano uzasadnienie dla, okazanie całego zjawiska obecnej 
płynności finansowej w gospodarstwach rolnych. Przez cały okres listopada proszę 
państwa w pracach gruntu i rolnych, ale osobiście starałem się dopilnować by został 
zamknięty, dyskutowany od wielu miesięcy plan odnowy wsi Miasteczko Krajeńskie. 
Jako, że uważam zwiększenie prac w lokalnej grupie działania krajna nad Notecią, 
która to będzie decydowało o przyznaniu środków. Tak więc jest tu możliwe bliższe 
Wysoka Rado dzisiaj będzie mogła debatować nad przedłożonym projektem planu 
odnowy wsi Miasteczko Krajeńskie. Proszę państwa prowadzone są postępowania w 
sprawie sprzedaży działek w Brzostowie bo byłej szkole. Działek w Grabównie po 
byłym przedszkolu, i innych sprzedaży dotyczących pozyskuj drewna z lasu w 
Brzostowie a także chcę obwieścić, że prowadzone są prace geodezyjne i  akty 
postępowania administracyjnego w sprawie podziału działek Brzostowo podwórze i 
działki przy bloku Miasteczko Krajeńskie. Te sprawy dwie ostatnie są w toku. Wczoraj 
odbyło się spotkanie w sprawie prowadzonego postępowania dotyczącego 
sprzedaży, lokalu byłej szkoły w Brzostowie chodzi tutaj o pana Pufala, panią 
Kobyłka trwają utrudnienia w sprawie podziału wystawionego budynku. Szczegóły do 
końca nie zostały jeszcze ustalone, mamy na to jeszcze tydzień i po tych ustaleniach 
wystąpię do Starosty o wydanie postanowienia o lokalach. Taka procedura teraz jest, 
są w tej chwili zalety wynikające z umowy najmu a administracyjnie musi to być po 
prostu ustanowiona odrębność lokalu bo tą procedurę prowadzi Starostwo. Podobna 
sytuacja jest w Grabównie lecz z tą różnicą, że tam do podziału zostały kwestie 
ustalone, lokale te będą po wydaniu postanowień przez Starostę będą gotowe do 
postępowania zbycia.  Z tym aczkolwiek sprawa będzie prosta chyba, że  przez 
Wysoką Radę w zakresie sprzedaży. Chodzi tutaj o wielkość, wskaźnik kwoty do 
płatności z myślą o nowym prawie decyduje Rada Gminy. Także mam nadzieję, że 
pierwszą sesje po sesji budżetowej, będziemy z tymi procedurami gotowi, będziemy 
mogli zamknąć te zagadnienia. Proszę państwa geodeci prawie, że permanentnie 
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pracują na zleceniach Gminy dlatego, że zresztą to dotyczy również rolników gdzie ci 
rolnicy chcą mieć porządek w dokumentacjach w Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa , muszą zatrudniać geodetów. My również nie mamy 
miesiące gdzie nie były by jakieś działania geodezyjne a przy tym powstają swego 
rodzaju spory. Między innymi. jednym z takich sporów który się będzie nagłaśniał 
dlatego chciałbym Wysoką Radę poinformować. Jest spór Gminy z konkretnym 
panem Frątczakiem dotyczy on korzystania z drogi gminnej która to niema 
połączenia z drogą gminną na odcinku 20 czy 30 metrów.  W ostatnim czasie 
sytuacja była tak napięta jeśli chodzi o mieszkańców wsi Arentowo. Witamy pana 
Starostę zapraszamy. Dochodzi do swego rodzaju złośliwości na pewno nie ze 
strony, nie chciał bym być tutaj sędzią ale nie rozstrzygamy jakiś złośliwości drogą 
mieszkańców w ogóle ale zamieszkującego w Arentowie pana Frączka, na pewno 
takie złośliwości są. Jedno pismo było skierowane przeciwko zarządcy drogi jakim 
jest Gmina. Droga skarbu państwa, zarządza tą drogą Gmina zgodnie ustawą 
wyrzucono nam na te drogę gałęzie, nie wiem ile może pan Chmielnicki wie cos 
więcej na ten temat może powiedzieć. W sprawie udrażniania tej drogi, bo jeśli takie 
sprawy się dzieją to powinni o tym poinformować sołtysi by byli wszyscy 
zorientowani. Jeżeli cokolwiek się poza pojazdem umiejscawia na drodze publicznej 
nieważne czy wojewódzkiej, powiatowej, czy gminnej to zajmuje się pan z ........Jeśli 
chodzi o pasa drogowego to w Starostwie szczególne postępowanie, najpierw musi 
być wniosek o pozwolenie, które to pozwolenie wydaje się w drodze decyzji i nalicza 
się stosowne opłaty w wysokości ustalonych przez Rade Gminy, czy Rade Powiatu 
czy Sejmu. Więc wymaga to szczególnej jak państwo widzicie procedury, jeżeli ktoś 
cos porzuci na drodze a my nie możemy dojść kto to zrobił, a nie mogliśmy w tym 
momencie ustalić kto to zrobił to po prostu usunęliśmy te gałęzie. Nie kradnąc tylko 
po prostu wywieźliśmy je na nasze składowisko gałęzi na działce Miasteczko 
Krajeńskie na działce Brzostowo innymi słowami las brzozowy po byłej cegielni. Po 
wykonaniu tej czynności żeśmy to udokumentowali, zostało skierowane 
zawiadomienie do policji i do Sądu o popełnienie przez Wójta Gminy przestępstwa, 
kradzieży. Także Wysoka Rado dlaczego omawiać to, a to dlatego żeby wiedzieć, że 
realizując niejednokrotnie postulaty czy wnioski to można się narazić na nie 
zadowolenie kogoś innego. Bo cokolwiek czynimy to czynimy dla kogoś ale kogoś to 
dotyka czyli żeby Gminy wprost to nie dotykało to działo dróg, bo jeśli ktoś ma jakieś 
prawo to też ma jakieś obowiązki a pośrodku tego stoimy my. My, Wójt, Urząd w 
konsekwencji zdarza się, że Radny. W ostatnim okresie oczywiście permanentnie 
pracujemy na drogach, wykonujemy niektóre remonty. W ostatnim czasie 
prowadzony był remont drogi w Wolsku bodajże w 3 punktach te przełomy już takie 
były, że można było osie połamać. Pilną sprawa jest przebudowa przepustu na ul. 
Szkolnej tak naprawdę na drodze powiatowej ale okazało się, że przepust był 
niedrożny i wykonując te czynności przy samej szkole trzeba było wyjąć 
dotychczasowe połamane, przełamane rury przepustowe i zainstalować nowy 
przepust, bo przy dużych opadach groziło zalaniem posesji była by to taka praca 
interwencyjna. Kończymy budowę na nasze możliwości najlepszego jakiego się dało 
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chodnika w bloku w Okalincu, tylko że na drodze powstała rzeka. Eksploatacja drogi 
do bloku jest przewidziana z funduszu sołeckiego w przyszłym roku w tym roku w 
zasadzie nie mamy środków, żeby  tą drogę przebudować, jak tez nie mamy 
możliwości przejazdu. Trwały inne prace remontowe min. tu w obiekcie to są drobne 
działania ale czasem nie starcza na wykonywanie robót, te które może na co dzień 
widzą radni, sołtysi natomiast nasze możliwości są takie jakie są. Ostatnie robimy to 
maksymalnie jak się tylko da. Przerwaliśmy prace przed budynkiem Urzędu Gminy, 
uważając że to możemy robić praktycznie w każdym czasie, materiały i zaopatrzenie 
mamy. Natomiast uważam, że te roboty co są robione na terenie Gminy są pilniejsze. 
Odpowiadając na pytanie na temat sprzedaży wody do gminy Białośliwie chce 
poinformować, że 10 grudnia zostanie odłączona zasilanie wody w sieci na gmina 
Wysoka. Uzgodnieni z gminą Białośliwie było takie, że jedna przesłanka którą nie 
pozwala na uregulowanie kwestii  gmina Białośliwie. Widząc na ta chwile nie mogę 
nawiązać kontaktu z panem Wójtem by dalej prowadzić prace przygotowawcze do 
odłączenia przy uregulowanej kwestii. Powiem wprost nie mam kontaktu i nie mogę 
tego kontaktu nawiązać. Miały to być przede wszystkim rozmowy. Przygotowujemy 
się w piątek przygotowujemy spotkanie z rzeczoznawcą w dziedzinie jak problem 
rozwiązać. Jesteśmy po prostu traktowani, jakby tylko nam zależało na tym żeby 
wódę z Białośliwia dostawać. Narażę się na odłączenie tej wody jeżeli nie dojdzie do 
umów w zakresie dostawy wody do gminy Białośliwie. Zgodnie z wolą Rady jak i 
władz nie mam zamiaru by nasza Gmina z własnych środków dopłacała do dostaw 
wody do gminy Białośliwie. Kwestie sprzedaży lokalu działki związanej z tym lokalem 
pana Pufala wyjaśniłem o co chodzi. Tak czy inaczej sprawa będzie stawała na sesji 
Rady. A ścieżka, bardzo przepraszam pan starosta podpiszę odbiór ja twierdze że 
może dzisiaj może jutro rozpoczną się roboty. Były problemy z wyłonieniem 
wykonawcy, zostały z postanowienia komisji przetargowej protesty. Protesty zanim 
zostały dostarczone to minęły 2, 3 tygodnie. Dziękuje czy wyczerpująco ?.  

Do obradujących dołączyła radna Grembowska – godz.11.50 
 

Radny Banasik –  ja mam jeszcze pytanie w sprawie powstania tych siłowni 
wiatrowych, jest to temat na dzisiaj dosyć gorący w mediach opisywany. Działo się to 
do tej pory tak trochę obok nas, bo w dużym zakresie gmina była......... A 
dowiadujemy się że na naszym terenie też ma powstać taki wiatrak i tutaj 
interesowało by mnie w społeczeństwie jakie z tych usług są zagrożenia a jakie 
profity. Bo tak tutaj szedłem, nie chciałem mówić ale .............   

 

Wójt Gminy –  gdyby w naszej Gminie powstało z 30 czy 40 wiatraków to może 
byśmy zauważyli trochę. Natomiast generalnie rzecz biorąc na siłownie wiatrowe w 
ogóle odnawialne źródła energii trzeba patrzeć również w kategorii stanu prawnego, 
unijnego stanu prawnego Polskiego i naszego stanu prawnego. Przede wszystkim 
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większość z zainteresowanych podmiotów niewątpliwie ucieka tu z tego obszaru, bo 
już z pierwszym wnioskiem zaczynają być jakieś zgrzyty polegające na tym, że nie 
precyzyjnie zostały opisane pewne zjawiska. Po za tym stan prawny obszaru Natura 
2010 dyrektywa ptasia zaczyna się kształtować w projekcie rozporządzeń. Jeśli 
chodzi o dyrektywę środowiskową tak naprawdę nie wiemy co będzie chronione. 
Odległość planowanej lokalizacji tego 1 wiatraka jest tak blisko obszaru Natura 2010 
dyrektywa siedliskowa tak blisko obszaru chronionego obszarze mam wątpliwości 
czy zaistnieją przesłanki by decyzja o lokalizacji była pozytywna. Mam wątpliwości. 
Po drugie proszę państwa trwają badania to tak naprawdę gdyby z naszego stanu 
prawnego jest 1 element dotyczący siłowni wiatrowych to nie jest unormowane. 
Przede wszystkim chodzi o remisje dźwięku. Unormowana jest kwestia w zakresie 
dźwięków słyszalnych przez człowieka, natomiast nie jest unormowana kwestia 
dźwięków ultraniczna. Bo po prostu nie robi się takich pomiarów a praktyka pokazuje, 
że one po prostu oddziałują może nie tyle na człowieka ale oddziałują na otoczenie 
przyrodnicze. To jest moja wiedz, którą wynoszę z posiedzenia komisji Ochrony 
Środowiska z Poznania to o czy mówiłem. Czy będzie pozytywna decyzja lokalizacji 
nie wiem, trwa postępowanie. Na pewno państwo będą mieli możliwość zapoznania 
się z dokumentacją. Na pewno będą opracowywane raporty oddziaływania na 
środowisko. Raporty przy tych inwestycjach, przy tej lokalizacji inwestycji są badania 
szczególnie, dlatego te jeżeli nie dokończa są unormowane wówczas ustawa 
ochrony prawa środowiska po prostu nakazuje rozpatrywać kategorie materii najdalej 
idącej. Nawet jeśli nie ma aktu prawnego typu plan ochrony natura 2010 a jest tylko 
projekt, to tylko ten projekt się liczy. Jeżeli nie robi się jakiś analiz na raporty 
oddziaływania na środowisko, bo nie można, to po prostu zleca się badanie. Problem 
polega na tym proszę państwa, że wydana decyzja uchwalając plan 
zagospodarowania przestrzennego lokalizując ta inwestycje. Tak naprawdę 
określenie tych warunków  spada personalnie na Gminę, wiec bo może się okazać w 
jakiejś perspektywie czasowej 5, 10 może 15 lat stwierdzi się negatywny wpływ tej 
inwestycji na środowisko na człowieka. I wówczas powstaje problem 
odpowiedzialności, dotyka tej odpowiedzialności w praktyce nie było. Przy tak dużych 
inwestycjach, przy tak wieloletnich inwestycjach ta odpowiedzialność w podstawie 
prawnej jest wyszukiwana. Okazuje się że to nie jest tylko odpowiedzialność typu 
moralnego to jest z jednej strony powiedział bym że to jest w kategorii 
odpowiedzialności  karnej. A w tej chwili odpowiedzialności materialnej nie będzie 
wariant pracy. To może spowodować, że Gmina nie będzie w stanie 
zrekompensować bo z czego kosztów, bo zazwyczaj koszty to nie jest tylko wielkość 
inwestycji ale jest wielkość prognozowanej dochodów na lata i mogą być sytuacje że 
lokuje się takie przedsięwzięcie tylko po to, żeby w perspektywie  sztaby pracują. 
Sztaby pracują w perspektywie może okazać się że nie o produkcje energii 
elektrycznej a o pieniądze. Z drugiej strony musza podnieść aspekt to właśnie Gmina 
ma zadanie zabezpieczyć odpowiednia wielkość energii dla potrzeb mieszkańców 
Gminy i działających na tej Gminie podmiotów gospodarczych. To jest zadanie 
Gminy jak ono zostanie wykonane, tak naprawdę w perspektywie będzie się to 
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przenosiło na produkcje tej energii w samej gminie. Musimy mieć jeszcze na 
względzie, że nie mając na te chwile programu zabezpieczenia elektrycznego dla 
Gminy, bo go nie mamy. Nie liczne Gminy taki dokument posiadają. Nie mamy 
jak...........w poszczególnych kategoriach w zakresie dostaw przy produkcji energii 
elektrycznej w zakresie produkcji energii z gazu czyli dostaw gazu i wykorzystanie 
tego gazu i produkcje energii z gazem. ..........pozostałej biomasy siłowni wiatrowych 
przy białej energii typu woda. Także ta woda to u nas raczej szansy niema, 
powiedział bym wprowadza się na zero. Natomiast pojawiają się takie elementy i 
myślę, że po okresie kiedy uporamy się z wdrążeniem w realizacje tych dużych 
inwestycji , zaczniemy pracować przede wszystkim nad finansami. Czyli zrobimy 
swego rodzaju audyt energetyczny w Gminie Miasteczko Krajeńskie. Wskazując na 
odnawialne źródła energii nie tyle słonecznej, bo ona w naszym obszarze jest mało 
efektywna ekologicznie. Natomiast w zakresie wyjątkowej produkcji biomasy w tym 
siana, słomy, Bóg wie czegokolwiek cokolwiek po prostu można przetworzyć czy to 
na gaz czy na ciepło bezpośrednie. Tego jest u nas bardzo dużo i myśl, że przyszły 
rok będzie tym okresem że trzeba będzie te dokumenty zabrać właściwie chodzi o 
papier tylko chodzi o rzeczywiste analizy. Będziemy spotykać się z rolnikami 
przybliżając jak gdyby jakie możliwości, wielkości ile ton mogą czego wyprodukować, 
czego się nie sprzedaje, czego się nie zgarnia a mogły by być produktem, czy do 
biogazowni czy po prostu do produkcji. W każdym bądź razie jest to dla nas jakaś 
szansa. Proszę państwa produkcja tego typu elementów związanych z energia 
biomasa, ma to do siebie, że będzie jeszcze wiele lat wspierana poprzez środki 
europejskie. Nawet przez dopłaty uzupełniające a nawet będzie kwalifikowana u 
rolników w produkcji rolniczej jako dopłata podstawowa. Ale nie dzisiaj stan prawny 
jest taki, że rolnik który będzie produkował biomasę i udokumentuje, że produkcja ta 
trafia na wytwarzanie energii, czy to nawet we własnym zakresie jeżeli na te środki 
przetwarzane energii posiada dostaje dopłaty uzupełniające. My tego w praktyce nie 
znamy, bo takie przepisy dopiero się wdrażają. Będąc na różnych słowach tematach 
odnawialnych źródeł zwracam uwagę jeszcze na spotkaniu w poniedziałek. Z 
przedstawicielami PO też zwracałem uwagę i proszę o przekazanie już o tym 
mówiłem w Warszawie i na każdym jednym spotkaniu. Przy zgodzie rolników 
wprowadzałem  rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Obszarów wiejskich w zakresie 
listy produktów energetycznych. Rzeczywisty rozwój energetyczny. Jest tam po 
prostu dostrzegam tam wielką nieuczciwość wprowadza się odmiany nam obce. A 
przecież każdy rolnik wie co u niego najlepiej rośnie co mogło by mieć zastosowanie 
do produkcji energii odnawialnej. Nie może tak być, że wymienia się rośliny które nie 
wiadomo Bóg wie co, jak się na naszym obszarze zachowają. I co z tego będzie. 
Może być tak, że z roślin na uprawę na trzeciej czy czwartej 4 klasy  wyłączy grunt w 
ogóle z uprawy, w ogóle bez żadnej perspektywy. Jest to możliwe panowie rolnicy ?. 
w takich niskich standardach wsi energia elektryczna ................ale ustawy i inne akty 
prawne to jest po prostu nam obce. Możemy narobić więcej szkody a jeżeli pożytku. 
Ale również może to być słonecznik, może to być po prostu wysoko rosnąca odmiana 
żyta, owies, mogą być mogą dobrze u was rosną. ..................... także jest to rzecz 
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którą zgłaszam do zmian, że tak nie może być. A z przepisów unijnych nie wynika, że 
............ma być u nas stawiany. Także wracając do lokalizacji siłowni wiatrowych, 
myślę że będzie coraz trudniej wydawać decyzję  lokalizacyjne siłowni. W minionym 
stanie prawnym Gmina Margonin czy gminy sąsiednie zrobiły to  sprawnie. Będę 
rozmawiał z przedsiębiorstwami, które chcą wchodzić na ten rynek. Są obszary a to 
tak małe na terenie nasze Gminy, że wręcz nie prawdopodobnie. Muszę powiedzieć, 
że te opracowania w tej chwili są szlaki przelotu ptactwa. Ornitolodzy udowadniają, 
że to że któryś z chronionych gatunków zagniazdował, osiedlił się w Dolinie Noteci na 
łąkach że on tam się gnieździ, wcale tak nie jest. Te ptaki lecą nawet do 30 km za 1 
lotem i żerują gdzieś. Specjaliści przyznają że zmiana obszarów nie tyle ptaków a 
siedliskowych będzie wyznaczana ze względu na nietoperza . Państwo dobrze 
wiecie, że tego nietoperza u nas jest bardzo dużo, on jest powszechny. Wystarczy 
wiosna zobaczyć co się dzieje kiedy mają wyloty z zimowego okresu. Dopiero teraz 
kiedy siłownie pracują stwierdzono, że nietoperz masowo ginie pod turbinami tzn. Nie 
przez turbiny uderzane, tylko coś je przyciąga i teraz prowadzi się badania. Wówczas 
jeśli wyda się decyzję i okaże się że ta ilość nietoperzy pojawiających się tu w 
naszym obszarze będzie pod tymi siłowniami ginęła to kto za to odpowie ?. To są 
niesamowicie trudne zjawiska. Natomiast z drugiej strony o energie trzeba walczyć. 
Wiedzę jaką posiadam, a to nie jest wiedza moja tylko po prostu nabyta od 
fachowców, od specjalistów próbuje jak gdyby ukształtować projekt kierunku 
aktywności w zakresie wytwarzania energii odnawialnej na terenie naszego. Myślę że 
rozwiązanie jak i zarówno aspekty przyrodnicze, ekologiczne i gospodarcze ........bo 
to jeszcze pozwoli sprowadzić produkcję. To jest ważne. Jedna ważna rzecz nie 
wiem liczę tu na rolników, że potrafią się zjednoczyć na tyle by to wsiąść we własne 
ręce. Proszę państwa dbając o interes nie tylko rolnika, społeczeństwa jako 
społeczeństwa Gminy włącznie musimy to widzieć w aspekcie co się tutaj utworzy to 
powinno pozostać. Zarówno energia jak i z tego dochód dla producenta, dla 
przetwarzającego i chyba logika jest tutaj ważna. Dlatego być może ten temat 
proponował bym o wspólne podejście do zagadnienia jest to zagadnienie o 
perspektywicznym zabezpieczeniu energii jak i dochodów. Innymi słowy gdyby u nas 
była przetwórnia owoców było by nam łatwiej sprzedać, a gdyby była nasza też to 
łatwiej było by to przetworzyć. A tak proszę zobaczyć producenci owoców, jabłek 
często warzyw na zasadzie łaski, Jak pięknie skupowano siano a co się dzisiaj dzieje 
?. A gdyby to u nas przetwarzano przez swoich dla siebie dla własnego pożytku jest 
to inaczej. ..........ludzi bo to jest swego rodzaju strategia, projekt strategia myśl ale to 
trzeba w kontekstach odnieść. Już straciliśmy jako Gmina pewne szanse bo dzisiaj 
wiemy, że według dokumentów strategicznych statystycznie w każdej Gminie 
powstanie biogazownia. Przecież akurat układy Brzostowo, Zespół Szkól w 
Brzostowie, bloku w Brzostowie projektowane wynikające z byłego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy, jeden wielki kompleks, 
oczyszczalni, wszystko. Proszę państwa za kilka lat będą bardzo poważne problemy 
z utylizacja odpadu ściekowego. Biogazownie i tego typu urządzenia mogą sobie z 
tym problemem poradzić. Nie tylko dla pożytku innych oczyszczalni ale również dla 
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pożytku właścicieli. Dziękuje, przepraszam za ten szeroki wywód ale jak gdyby 
obrazuje co tu jest grane o co tu chodzi.   

Radny Banasik  – ale czy dawniej lepiej nie rosła kukurydza ?.    

Wójt Gminy –  dziękuje   

Przewodnicz ąca M. Świadek  – dziękujemy panu Wójtowi, serdecznie witam w 
imieniu swoim i radnych pana starostę Pikulika i z tego względu, ze ma ograniczoną 
ilość czasu to oddajemy mu głos.   

Starosta Pikulik  – Wysoka Rado, panie Wójcie , panie i panowie przepraszam, że 
spóźniłem się na dzisiejsza sesje ale dzisiaj w Pile jest centralne osoby barbórki 
święto górników naftowców. I o godz. 9.30 była msza był Biskup Walczak, Marszałek 
Sejmu jak i pozostali nasi parlamentarzyści. Uczestniczyłem również w tej dostojnej 
chwili dlatego też prze 11 się skończyła msza i to wyjaśnia moje spóźnienie. 
Szanowni państwo ubolewam, że nie ma moich kolegów z przedstawicieli Rady 
Powiatu, pani Izabeli Saturskiej, pana Andrzeja Barczaka ale przekazuje tez w 
imieniu radnych, jak i Starosty pilskiego wszystkim państwu bardzo serdeczne słowa 
pozdrowienia, sympatii, życzliwości dla władz samorządowych Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. Aby w tym przyszłym 2010 roku dobrze się przymierzali do budżetu i 
zadań wykonywanych wspólnie z powiatem pilskim. Tak jak potwierdził pan Wójt  był 
złożony protest na ścieżkę Brzostowo – Miasteczko. Nie znam szczegółu tego 
protestu ale to chyba sam wykonawca zgłosił jakieś protesty  i są one tam albo 
rozstrzygnięte, albo rozstrzygane nie znam szczegółów nie będę się wypowiadał. 
Chciałbym złożyć podziękowania państwu za zrozumienie potrzeb budowy ścieżki  
ciągu pieszego rowerowego, jeżeli będzie wykorzystywany do rowerów. Taki ciąg 
komunikacyjny na tym odcinku przyda się dla poprawy bezpieczeństwa 
użytkowników, szczególnie dzieci które dochodzą do szkół i taki ciąg jest celowo 
pożądany, tak bym to określił. Cała partycypacja państwa  w to przedsięwzięcie, w tą 
inwestycje bardzo sobie wysoko cenimy w Powiecie bo no już nie wiem ile razy ale 
wszędzie to powtarzano, ze od 3 lat   realizujemy następującą filozofię tam gdzie 
samorząd gminy  pomaga czy partycypuje w kosztach inwestycji  przy chodnikach, 
przy  drodze powiatowej tam to realizujemy. Bo jeszcze przez wiele, wiele lat nie 
będzie nas stać na inwestycje samodzielne , budowy infrastruktury drogowej  przy 
drogach powiatowych. Zbyt duża cześć dróg powiatowych, dlatego zawsze z dużym 
zrozumieniem i szybko realizowane jest. Mamy partnera do realizacji inwestycji. Nie 
wiem czy szanowni państwo mogę prosto scharakteryzować główne tematy, które 
powinny być przedmiotem obrad sesji Rady Powiatu 26 listopada, niedawno. 
Chciałbym powiedzieć do tych punktów, które poruszył pan Wójt podsłuchiwali się 
bardzo uważnie, tematykę źródeł odnawialnych  energii. Zauważyłem, że państwo 
nadal jesteście na etapie czy na poziomie dyskusji rozmów, rozważań teoretyczno- 
filozoficznych. My natomiast w powiecie żeśmy zeszli z tego poziomu i wchodzimy do 
generalnych, konkretnych działań. Nie ukrywam, że zostałem upoważniony przez 
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starostę i zarząd powiatu pilskiego  o tym nie jako pełnomocnik ale, taki koordynator 
odnawialnej dużej energii na terenie powiatu pilskiego. W najbliższych dniach będę 
organizował pierwsze spotkanie, z Wójtami, Burmistrzami. W celu promocji 
odnawialnych źródeł energii, przekonywać, motywować wykonawcze władze 
samorządowe do podejmowania takich inicjatyw. Już odbyliśmy rozmowę ze Starostą 
Pilskim i Wiceprezesem Polskiej Izby Gospodarczej energii odnawialnej. Z panem 
Wiesławem jak ?, nie ważne nazwisko. W każdym bądź razie jeszcze w grudniu 
spotykamy się z władzami samorządowymi, Wójtami, Burmistrzami dyskutujemy na 
ten temat i rozważamy konkretne działanie z przyszłego roku. Ze względu jak pan 
Wójt powiedział mniej więcej przewiduje się, że ilość biogazowni w Polsce. Ilość 
środków Unii Europejskiej ze środków budżetowych pozwala przeliczyć, że mniej 
więcej powstanie jedna biogazownia na terenie danej Gminy. Z tego względu gdzie 
koszty budowy inwestycji nie partycypuje, nie wchodzi samorząd ani powiatowy, ani 
Gminny. Bo już został zakładając pewna strategie pozyskuje środki zewnętrzne czyli 
w Unii Europejskiej i z budżetu krajowego własne środki. Buduje instalacje np. 
biogazowni i eksploatuje nie wiem ile lat dopóki się ta inwestycja nie zwróci, a zwraca 
się bardzo szybko i amortyzacja środków zainwestowanych w Biogazownie bardzo 
szybko się zwraca. Pomysł pana Wójta to jest propozycja integracja rolników w tym 
zakresie, żeby uzyskiwać dostatku surowca do kotła fermentacyjnego jest dobrą 
inicjatywa, pożądaną inicjatywą. Natomiast integracja rolników w celu budowy 
biogazowni jako takich np. na terenie Gminy Miasteczko krajeńskie spełznie na 
niczym, bo to jest koszt z rzędu kwota 16.000 zł ale nie pod taką instalacje. To musi 
wejść praktycznie jeden inwestor i zainwestować te pieniądze i sądzę, że tutaj z 
polsko izbą  gospodarcze jak również polska grupa biogazowa narzuca polski kapitał 
która Sp.o.o która funkcjonuje w Warszawie zamierza przeprowadzać inwestycje 
również na terenie powiatu pilskiego. I nie ukrywam, że tutaj jest z Gminy .................. 
Chcemy panie Wójcie was wyprzedzić ze względu, że chcemy umiejscowić 
Biogazownie przy naszych jednostkach organizacyjnych. Czyli przy naszych domach 
społecznych, przy naszych szkołach , przy naszych halach sportowych z tego 
względu jak państwo wiecie potencjał produkcji rolniczej wyprodukowaliśmy surowce, 
czyli zboże, słoma, siano, siano kiszonkę, czy kukurydza czy cokolwiek innego. 
Spokojnie wystarczy, żeby wyłączyć areał  za upatrzenie jednej małej biogazowni na 
terenie poszczególnych gmin nie uszczuplając potencjału produkcji rolników. Bo jest 
nadwyżka produkcji rolniczej i część ich możemy przeznaczyć na proces 
fermentacyjny zyskując w ten sposób gaz przetwarzany na energie elektryczną. 
Jedno jest pewna już dzisiaj każdy z państwa z rolników jeżeli chciałby wejść w 
porozumienie z polska Izbą czy z polską grupą biogazową  szuka lokalizacji przy 
głównych ciągach energetycznych. Potrzebują powierzchni od 2,5 do 3 hektarów 
ziemi, żeby wybudować taką izolatkę. Klin miejsca składowania, odnowa budynku 
silnikiem kogeracyjnym w krajowym, gaz na przetwarzającym go na energie 
elektryczną. Zbiorniki fermentacyjne, po fermentacyjne jest to potrzebna na dzień 
dzisiejszy powierzchnia około 2, 5 minu do 3 hektara. Czyli jeśli ktoś z państwa nie 
widzi perspektyw albo chciałby upłynnić pewną część swojego gospodarstwa czy 
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areału, bo zdarzają się takie przypadki to już możemy wstępnie podpisywać umowy 
wstępne, notarialne o wyrażeniu woli przekazania tych nieruchomości pod budowę 
biogazowni. To się już dzieje ja myślę, że bo na terenie Gminy Wysoka takie decyzje 
już są podejmowane. Myślę, że uda nam się zlokalizować również w okolicach 
Piastowa, tam gdzie mamy swój budynek Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy, 
który będzie już funkcjonował już od przyszłego roku od stycznia. Również sale 
gimnastyczną w Nieżychowie, tam będziemy chcieli zlokalizować nieruchomości o 
powierzchni ...............z tego względu, że wasza i euro po Nieżychowo co prawda 
gorzelnia również w pobliżu gospodaruje na gruntach Agencji Nieruchomości Rolnej. 
Jest to długo trwały proces aby przeznaczyć ja pod sprzedaż i tak dalej i tak dalej. 
Także chcemy tutaj pewne działania wyprzedzające spowodować również, żeby dla 
polskich rolników w powiecie pilskim umożliwić taki sposób. Proszę państwo i tez 
uwrażliwiam o jednej rzeczy chciałbym wskazać pewne zagrożenia. Będzie robiona 
wokół tej sfery energii odnawialnej subinformacyjny, dezorganizacja desinforminacja 
cel, taki właśnie jak dzisiaj się tu pojawiają na tej sali , że elektrownia wiatrowa 
powoduje jakieś zagrożenie zdrowia, ze biogazownia twierdzi itd. że będą protesty 
lokalne mieszkańców. Dzisiaj biogazownie są bezzapachowe wszelkie procesy 
technologiczne powodują, że komory fermentacyjne są zamknięte, żeby 
nieprzyjemne zapachy nie wydostały się na zewnątrz. Tak samo przy uwrażliwianiu 
słyszalności skrzydeł od wiatraków, też jest to więcej wart w bazie, jak to powiedzieć 
taki podgrzewany bo albo człowiek ogłuchnie, albo cokolwiek na to wpływa. Jeżeli 
wiatrak chodzi jak wieje słyszalność wiatru  skrzydeł w głosach biernika w momencie 
szumu wiatru my tego w ogóle nie słyszymy. Tak, że wszelkie jak gdyby takie bariery 
puszczane w teren to jest takie myślę, porównuje do ........dezinformacyjnej, która 
była w 2000 którymś roku, jak globy paliwowe przeciwstawiło się wprowadzeniu w 
życie ustawy o biopaliwach dodawanych do silników spalinowych. Tak medialnie to 
zostało zorganizowane że nawet autorytety mając odpowiednie  zapłatę od 
lobbystów paliwowych konwencjonalnych itd. Spowodowała, że te autorytety 
naukowe są twierdzi, ze dodawanie pozyskiwanych olei z rzepaku powoduje, ze 
silniki będą się zacierać, że jest szkodliwość do samochodów itd. Jak nie jedna 
bzdura lobby zrobiło swoje ustaw nie weszła w życie i zostaliśmy w tyle za pewnym 
poziomem ewolucyjnym  takim jakim jest już krajach zachodnich, zachodnie Europie. 
Podobnie myślę, że lobby energetyczne w Polsce tego nie ma na razie, pozyskiwali 
sami energie elektryczną z biogazowni, elektrowni wiatrowej zrobi wszystko, jak 
gdyby państwa gdyby ogłupiać czy wprowadzać elementy niepewności wymyślając 
nie wiem mikro fale, ultra dźwięki dla szkodliwości nietoperzy. Wyliczam tu u nas 
gdzieś grotołazy, nietoperze dobrze jak gdyby były, ale niema. Ja nie wiem, żeby tu 
coś  takiego było. Ale odbiegam od tematu, proszę państwa to co pan Wójt 
powiedział na gminach będzie spoczywało sfinansowanie energii elektrycznej. I 
dobrze, że na gminach będzie spoczywało to już od państwa decyzji, państwa 
kreatywności będzie zależało  czy samorządy gminne podejmą te uchwały czy to jest 
dobre zadanie. Bo to nie tylko nasze chce to spowoduje, że będziemy budować 
biogazownie na energii wiatraki. To również zobowiązanie między narodowe, traktat 
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europejski, dyrektywa europejska powoduje, że do 2010 roku musimy pozyskać 
energie ze źródeł odnawialnych do 15 %. Poniżej ilość wydalanego w powietrze 
dwutlęku węgla i gazów cieplarnianych o 20 %. Jeżeli tego nie spełnimy, niestety 
będziemy płacili ogromne kary z tego tytułu. Sadzę, że tutaj jak gdyby chcę czy nie 
ale jesteśmy przymuszeni umowami między narodowymi. A Polska jako znaczący 
kraj będzie chciała uzupełnić zobowiązania między narodowe. Nawet ja też spotykam 
się na różnych greniach nawet są inwestorzy, którzy stwierdzili, że na terenie  okolic 
Noteci jest możliwość zainstalowania turbin wodnych w celu pozyskiwania energii 
elektrycznej wolno płynącej wody. Niestety one są tak pływające, naprzeciw 
poustawiane do nurtu rzeki nawet wolny ruch wodny powoduje, że te łopaty się 
obracają i też wytwarzana jest energia elektryczna. A kwestia opłacalności i zwrotu 
kosztów inwestycyjnych to już pan inwestor nad tym będzie czuwał. Jest to możliwe i 
opłacalne ........... ale wracam do naszych działań, aha i jeszcze jedno wam powiem. 
Szanowni państwo, Wysoka Rado może podpowie albo dopowie. Również do praw 
pracy Rady Powiatu, czyli radni przyjęli za prace na rok przyszły i w czerwcu, że 
udało nam się zapisać że aprobacje zarządu  a szczególnie tutaj inicjatorów Izabela 
Saturska Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi w temat przedsięwzięcia 
odnawialnych źródeł energii na terenie  powiatu  pilskiego. My na razie tylko gadamy 
ale będziemy żądać od pana Dyrektora Działu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, jak 
również od Dyrektora architektury budownictwa raportu. Jakie są pozwolenia 
budowlane na budowę elektrowni wiatrowych, biogazowni i to będziemy już na ten 
temat rozmawiać publicznie i będziemy mieli ten problem już z głowy. Mało ja 
zwracałem na sesji powiatu, bo jednym z punktów była analiza wyników kształcenia 
w szkołach ponadgimnazjalnych w powiecie pilskim czyli informacja o stanie 
realizacja zadań oświatowych powiatu pilskiego w roku 2008/2009. Jedna z 
najlepszych wyników z egzaminów zawodowych z technika są w zespole szkół 
techniczno- żywieniowych w Nieżychowie. Analizowaliśmy szkoły w Brzostowie jak i 
również w Szydłowie lecz nie są to nasze jednostki organizacyjne. Właśnie w tym 
punkcie zgłosiłem propozycje aby rozważyć możliwość w Polsce na południu 
Wielkopolski  nie powiem państwu jaka to jest miejscowość w Zespole Szkól 
Rolniczych utworzono nowy kierunek kształcenia, czyli technik mechanik operator 
odnawialnych źródeł energii. W każdym miejscu czy to jest elektrownia wiatrowa czy 
biogazowa potrzebna jest osoba, która się na tym zna która już jest przygotowana 
zawodowo. Oprócz operatora ładowarki, spycharki czy jakieś tam przyczepy 
rozładowującej czy wyładowującej osady fermentacyjne czy tu robi to z kotła 
fermentacyjnego jest potrzebna osoba, która jest operatorem rozdzielnik prądu. Te 
inne sprawy tego typu, dlatego rozważmy o upomnieniu nowego kierunku kształcenia 
w Nieżychowie technik, mechanik, operator odnawialnych źródeł energii. Właśnie, 
żeby przygotowywać kadrę zarządzającą i kadrę startującą dla potrzeb przyszłości 
nie tylko w powiecie pilskim, bo w ten sposób chcemy również pozyskiwać uczniów z 
poza powiatu pilskiego. Bo państwo wiecie, że w  Suchancu .........i nic więcej 
uczniów na tych jednostkach organizacyjnych więcej tam i więcej mamy, i wszyscy 
są zadowoleni bo świat nauczycieli pracują mają zajęcia, i nie zanudzać . A czeka 
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nas tzn. my już jesteśmy w powiecie pilskim w szkołach ponadgimnazjalnych w tym 
dorobku bezgranicznym gdzie z roku na rok jest coraz mniej uczniów. Ale w 
porównaniu do innych powiatów nadal powiat pilski szczyci się tym, że więcej 
uczniów pozyskujemy z zewnątrz niż od nas wyjeżdżają z Piły do innych ośrodków 
kształcenia.  Wspomnę, że tutaj na pierwszym miejscu jest szczególnie Piła i tutaj 
najlepsze jest licealne liceum w powiecie pilskim czyli jest pierwsze liceum L.O na 
Pola Marii Curie – Skłodowskiej. Nafta pilska czyli imienia Stanisława Staszica to są 
licea, które przyciągają uczniów ościennych powiatów czyli z Jastrowia z Chodzieży. 
Sądzę, że to będzie również dodatkowe rozszerzenie oferty kształcenia dla 
pozyskiwanych uczniów. Trochę odbiegam od tematu ale są to bardzo ważne rzeczy. 
Ponadto szanowni państwo w zakresu hironiza budowa pól łowieckich  w zakresie 
gospodarki łowieckiej w współpracy z rolnikami w powiecie pilskim za rok 2008. Tutaj 
był łowczy wiadomo okręgu pan Jaroszewicz przygotował w sposób merytoryczny 
informacje włącznie zaznaczając problemy, z którymi się spotykali w bieżącym 
funkcjonowaniu gospodarstwa łowieckiego ze szkodami z rolnikami. Było to 
analizowane i na zarządzie i na Komisji rolnictwa na sesji wzbudzało bo każdy chciał 
się wypowiedzieć i bardziej czy mniej szczegółowo. Na ten temat była dyskusja na 
komisji rolnictwa ale pokazujemy również, że w tym zagadnieniu również się 
interesujemy. Z tego względu wychodzi na to, że dzisiaj w mediach informacja na 
temat powiatu, że od 3 lat finansujemy, współfinansujemy zakup zająca szaraka, 
który odbudowy czy restytucji populacji zwierzyny właśnie tej pożytecznej ale dzikiej, 
która no coraz gorzej to wygląda. I tez właśnie na tej  kandzie, którą zaprosiliśmy z 
polskiej grupy łowieckiej do przedstawienia nam szczegółowych informacji. Skoro 
dzikiej niema gdzie odszczały są. Jakie problemy dotykają właśnie gospodarkę 
łowiecką relacjach z rolnikami. Inny punkt informacja Wielkopolskiego Zarządu 
Melioracji Urządzeń Wodnych Rejonowego Oddziału w Pile o inwestycjach 
melioracyjnych, o utrzymaniu wód i urządzeń melioracji podstawowych i 
szczegółowych na terenie powiatu pilskiego w latach 2007/ 2009 i plan na 2010 rok. 
Bardzo szczegółowo badał pan ............,Dyrektor przedstawi nam te wszystkie plany 
inwestycyjne w zakresie melioracji podstawowej, szczegółowej i zakresie ich 
kompetencji, które  są realizowane właśnie na zalewie koszyckim na kanale 
okalinieckim, kanale motylewskim o inwestycjach o nowych przepustach czyli o 
kłopotach na praczu.  Nie mogli tam wejść bo to jest prywatna działka ale muszą 
odbudować ten wjazd właśnie jest przepustką dla ryb. Także nie jest to wspaniała 
sytuacja żeby się w tym temacie zorientować i mieć na ten temat wiedzę. Oczywiście 
da się to wykorzystywać, zgłaszane były te wszystkie protesty rolnicze. Nawet nie 
umiejętności współpracy wielkopolskiego zarządu melioracji z naszą jednostką 
organizacyjną w jakimś powiatowym zespół szkółek wodnych. Powiatowy związek 
szkółek wodnych no tutaj cały czas w naszej inspiracji został powołany .........ale nie 
jest zbytnio zauważalny w dowodzeniu do spraw zleconych. Które są wykonywane 
przez Wielkopolski Zarząd melioracji Wodnej ale powiatowy związek spółek wodnych 
Białoorze  jedna rzecz ważna wypłynęła. Może mapy informacji bo nie chciał bym 
strzelać z głowy. Parę lat temu z 3 albo 4 rozwiązała się samodzielnie, samoistnie 
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spółka wodna na terenie gminy Szydłowo. Powierzchniowo największa gmina w 
powiecie pilskim, najwięcej użytków rolnych nie ma tu operatora który by 
koordynował w pracach melioracyjnych na takiej dużej powierzchni. Dlatego też 
zastanawiamy się jak rozwiązać ten problem czy administracyjnie, bo starosta w 
zachowaniu powiatowym może nakazywać czy wysyłać nakazy do rolników 
indywidualnych. Jeżeli nie funkcjonuje gminna Spółka Wodna nakaz, a nakaz jest 
rygorem kary jeśli się tego nie podejmie czyszczenia rowów we własnym zakresie. I 
jeśli nie uda nam się odbudować  gminnej spółki wodnej w na terenie gminy 
Szydłowo no to takie decyzje administracyjne w przyszłym roku będziemy wysyłać. 
Szczególnie do rolników tego przymuszenia oddało podstawowej infrastruktury na 
użytkach rolnych czyli przy rowach dbałość o rowy, wykaszanie, pogłębianie, 
czyszczenie przepustów. Może to spowoduje, że rolnicy jakoś racjonalnie podejdą do 
tego problemu i zawiążą gminną spółkę wodną. Co jest bardzo ważne, co jest 
podjęciem uchwały takiej inicjatywnej wyrażenie zgody na utworzenie stowarzyszenia 
pod nazwą „Organizacja turystyczna północnej Wielkopolski”. Sądzę, ze tutaj 
inicjatorem, przepraszam jestem pewien inicjatorem jest zarząd powiatu pilskiego. Bo 
jak państwo wiecie powstał plan turystyczny północnej Wielkopolski, do której 
wyraziły wole przystąpienia powiat pilski, chodzieski, czarnkowsko – trzcianecki, 
powiat złotowski. To jest taki podmiot mający na celu głównie wypromowanie 
naszych walorów turystycznych, aby również zachęcić, pobudzić działania 
mieszkańców północy Wielkopolski na turystykę..........turystykę i wszelkie walory 
turystyczne, które są w naszym regionie. Ażeby pozyskiwać środki na ten cel z 
budżetu wojewódzkiego czyli z budżetu centralnego  jest nie zbędne utworzenie 
podmiotu. Nie rozmawialiśmy w jakiej to ma być formie, padały również propozycje 
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością ale najwięcej zwolenników uzyskała właśnie 
forma stowarzyszenia. Stowarzyszenie organizacja turystyczna północy Wielkopolski 
taką inicjatywę podjęliśmy na terenie powiecie.  Na jego podstawie już starosta pilski 
na naszej stronie internetowej ogłosił konkurs na dyrektora tego stowarzyszenia czyli 
biura stowarzyszenia tak bym to określił.  I tez nasze zamysły, projekty 
przedsięwzięcia mające na celu obudzenie atrakcyjności powiatu pilskiego pod 
względem turystyki, no przejdą już do konkretnych działań. Powiem szczerze, że 
jeżeli chodzi o wąsko – turówkę białośliwską niebawem zostanie rozstrzygnięta może 
nie ogłoszony konkurs otwarty na wybór operatora. Stwierdziliśmy, że powiatu 
pilskiego nie stać i nie chcemy tam ładować jakichkolwiek pieniędzy budżetowych 
naszych podatników. Chcemy ogłosić konkurs na operatora na podstawie ustawy tpt. 
czyli ........publiczno – prywatnej każdy podmiot czy organizacja, czy osoba fizyczna a 
są. Nie chciał bym personalnie do poszczególnych osób. Ale mniej więcej takie 
osoby które mają nadmiar tej pracy i chcieli by zainwestować w kolejkę wąsko – 
torową białośliwską z Wyrzyska ............powiatowa. Swoje środki do bardzo w tej 
chwili na to przystaniemy  i umownie użyczymy czy dzierżawę długoletnią określimy, 
tylko nasze priorytety które chcemy aby ta kolejka spełniała, czyli przewodnik 
turystyczny przynajmniej na stanowiskach do Łobżenicy i z powrotem  do czerwca, 
do końca sierpnia w okresie wakacyjnym. A możliwy okazjonalnie również ................ 
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i drugi taki nasz priorytet to jest ekspozycja tego co jeszcze nie zostało rozkradzione, 
zdewastowane  i zniszczone. Albo przez działanie fizyczne czyli przez złodziei, 
złomiarzy itd. albo osoby poszukujące taniego opału do swoich pomieszczeń. Tez 
rozkradali te wagoniki, żeby ekspozycja czyli elementy kolejnictwa pokazać, również  
w Białośliwiu czyli wyeksponować wszystkie pozostałe  wagoniki które funkcjonują, 
stoją na bocznicy. Jest około 60 wagoników, jest na dzień dzisiejszy niby sprawne 
spalinówki czyli lokomotywki. Jest tam jeszcze parę lokomotywek typowych parowo - 
gotowych na węgiel. I to też chciałbym jak gdyby wyeksponować na odnowę 
turystyczną. Dobrze, żeby nie przedłużać bo nie chciał bym państwu też 
zdezorganizować czas sesji. Jedna tylko sprawa jeszcze. podjecie uchwały w 
sprawie wyrażenia opinii dotyczącej czasowego zaprzestania działalności podziału 
chirurgicznego- położniczo – ginekologicznego – noworodkowego oraz bloku 
operacyjnego zespołu opieki zdrowotnej w Wyrzysku. Szanowni państwo trwa remont 
i to też na pewno w tygodniku czytacie. Już oddział wewnętrzny 1 i 2 został 
wyremontowany i tam była możliwość, że część pacjentów do planowanego przyjęcia 
do szpitala została tak zagospodarowana, że jeżeli się skończyło remont 1 sali to się 
przenosiło do tej wyremontowanej sali pacjentów a wchodziło się z remontem do 
innego oddziału wewnętrznego. Natomiast niezbędne jest przed czasowe zapisanie 
oddziału chirurgicznego położniczo – ginekologiczno – noworodkowego  oraz bloku 
operacyjnego. Bo areał polega również na podwyższeniu sufitu czyli pomniejszenia 
powierzchni ogrzewanej itd. I nie da się tego zrobić bo albo pacjent jest podłączony 
do jakiejś specjalistycznej aparatury jakiejś „maszyny”. No musi zostać ta działalność 
i na ten moment nie funkcjonowanie 14 grudnia do 9 stycznia będzie 
przeprowadzony remont. Pacjenci będą kierowani do sąsiednich szpitali czyli do w 
Więcborku,. Pile, Złotowie i wszędzie tam gdzie pacjent sobie zażyczy, bo dzisiaj nie 
ma przymusu lekarz tylko daje skierowanie do szpitala prawda ?.Natomiast który 
szpital pacjent sobie sam wybiera i może być w Poznaniu w Bydgoszczy czy 
gdziekolwiek. Jeszcze 1 uchwała  powiem krótko to była zmiana uchwały taka 
redakcyjna, bo Wojewoda nasz zakwestionował zapis w tej uchwale o moment tylko 
poszukam, żeby już nie kombinować i nie zmieniać tutaj. W sprawie przekształcenia 
nie było tego słowa przekształcenie, nie potrzebnie właśnie prawnicy, służby prawne 
Wojewody zakwestionowały tam ten zapis. Dlatego tu taką formalną, dezercyjną 
poprawkę wprowadzali radni zaaprobowali większością głosów oczywiście wstrzymał 
się klub Prawa i Sprawiedliwości ale to przyczyny tego to państwo znacie. Na pewno, 
żeście się spotkali z protestem, z komitetem przeciw likwidacji szpitala w Wyrzysku i 
w Pile.   Szanowni państwo spójrzmy tak mógłbym jeszcze dużo rzeczy tutaj 
powiedzieć i przedstawić państwu ale nie chciał bym przedłużać, dziękuje pani 
Przewodniczącej, że mogłem zająć głos. Jeżeli państwo macie jeszcze jakieś pytania 
do władz powiatu to jestem do państwa dyspozycji.   

Sołtys Baszczuk – mam pytanie jak wygląda ta droga która należy do powiatu bo ta 
droga już naprawdę nie nadaje się do użytku a szczególnie na odcinku Białośliwie - 
Miasteczko, Arentowo, dziękuje. 
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Radny Banasik –  ja chciałem się zapytać czy w ogóle jest prowadzona jakaś  
gospodarka łowiecka ? 

Radny Banasik  –..............................o motywacje dziczyzny szkody które zostały 
wyrządzone to wynika z tego, że niema żadnej gospodarki łowieckiej .Począwszy od 
łąk Nadnoteckich, pastwisk w okresie zimowym a mówiąc zwiększonej ilości zasiewu 
kukurydzy. Rolnik załamuje ręce, do kogo to ?. Z kim walczyć ?. Z kołem łowieckim 
?. Naprawdę to są problemy których nie idzie przeskoczyć. I taki jest odruch, że nie 
ma .............. A jeżeli by była no to zwiększyć ilość odstrzałów już czas. To jest 
proste.   

Starosta Pikulik -   panowie króciutko bardzo, obwodnica południowa Ruda, Ujście. 
Powiem tak na to się wszystko przedłuża ale inwestycja będzie realizowana. 
Sądzimy, ze po podpisaniu już w Urzędzie Marszałkowskim umowy na 
dofinansowanie tej inwestycji w ramach wielkopolskiego programu operacyjnego. To 
ma nastąpić jeszcze w grudniu, gdzie pojedziemy we dwójkę ja i starosta pilski do 
Marszałka Wojewódzkiego. Umożliwi nam to rozpoczęcie procesu przetargowego. To 
jest duża inwestycja to jest 48 km to jest ponad 50 milionów zł. Chcielibyśmy aby w 
tym przetargu przynajmniej oferta konsorcjum naszych tutaj lokalnych firm wygrała. 
Chcemy ale to nie nasze pobożne życzenie.  Bo nasi pracownicy, nasi mieszkańcy 
powiatu mieli by tu prace zarabiali by pieniądze z tytułu uzyskiwanych zarobków 
odprowadzanych do Urzędu Skarbowego w Pile. Większość mamy rozpisać  z 
podatku dochodowego PIT czyli też mam.........A jeżeli wygra to jakaś firma no nie 
wiem z Norwegii z Hiszpanii czy z Portugalii. I nie daj Bóg będą odwołania, bo na 
pewno można przewidzieć takie realia sprawy, czepialscy się znajdą i celowo będą 
wymyślać przeszkody. I nawet to przewidując to myślimy, że już naprawdę już teraz 
nie bajeruje bo jak niektórzy tu próbowali  bajerować, że ta inwestycja wchodzi. Mam 
nadzieję, że wyruszymy od miesięcy wiosennych kwiecień, maj i już zapadła decyzja. 
Mniej więcej zarząd zadeklarował się wyruszamy od strony ..............i w najgorszej 
chwili w jakim jesteśmy przypadku, to nie zgodzić się pomiędzy Krostkowem a 
Workowo Górne do Krostkowa, do Osieka. I właśnie od Rudy poprzez Dąbki do 
Osieka, i z Osieka ul. Leśna  w kierunku do Krostkowa to jest pierwszy odcinek 
którym ruszamy. I teraz tak starosta ma jeszcze szereg innych pomysłów i 
wariantów. Jeżeli uda nam się pozyskać takiego poważnego inwestora, który zgodził 
by się iść na 2 fronty. Czyli jego inwestycje rozpocząć z 2 stron, to drugi kierunek jest 
od Kaczor w kierunku do was do Miasteczka. ............................na wysokości 
Białośliwia powinni się spotkać ale to jest też nasze pobożne życzenie. My 
zakładamy, rozłożyliśmy tą inwestycje na 3 lata. Na 3 lata żebyście państwo słyszeli. 
Żeby mi ktoś nie powiedział, że Pikulik powiedział że w ciągu 1 roku wam wszystko 
zrobimy. Na 3 lata budżet tego nie udźwignie, to jest 50 milionów zł, 24 miliony zł 
pozyskujemy z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. Drugie 24 
miliony to jest na kredyt, i tu też nie możemy zarżnąć budżetowa  w 1 roku 
budżetowym. Celowo to jest składane na 3 lata, także jeżeli rozpoczniemy od 
Wyrzyska i pójdziemy w kierunku Białośliwia. No i mówię tutaj w tym kierunku już na 
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Byszewice itd. to jest, nie chciał bym oceniać subiektywnie Nie wiem czy 
satysfakcjonuje panów moja odpowiedź, natomiast następne tury które będą się 
pojawiały to będziemy uważać. Tutaj nie ma, nie trzeba nic wzorować. Szanowni 
państwo mili i sympatyczni moi koledzy jeśli mogę to tak powiedzieć panie Janku. 
Jeżeli widzi pan problem w gospodarstwie łowieckim, naprawdę proszę zgłosić do 
przewodniczącego. Zaproście tutaj pana przewodniczącego łowczego i ewentualnie  
z pytaniami itd. Natomiast ja mogę powiedzieć, że gospodarka łowiecka jest 
realizowana jaka taka jest. Robią te odstrzały jakie jest pozwolenie na co my mamy 
rady łowieckie. Fakt ilość populacji dzików, bobrów, kruków nawet zwiększyła się na 
tyle drastycznie dużo, że nie są w stanie podołać roszczeniu rolników w 
odzyskiwaniu szkód. Natomiast wciąż napływa szereg innych rzeczy. Zmiana 
płodozmianu mianowania wprowadzenia kukurydzy jak dzisiaj dziki wejdą, opłata od 
takiej wysokości do takiej. Ilość zjedzonego białka powoduje, ze okres rozrodczy u 
loch czy loszek u dzików tzn. przyspiesza łagodne zimy. Ilość populacji rozrodu 
powoduje, że wszystkie się jak gdyby namnażają. Natomiast i łowcy okręgowy w 
dyskusji również uczestniczył senator Piotr...........Przewodniczący Senatu i Komisji 
Rolnictwa wszyscy jednogłośnie stwierdzili prawo łowieckie obowiązujące od lat 50 
Bierutowskie, prawo komunistyczne dające dużo swobody koło łowieckie a mało 
odpowiedzialności. Wszyscy stwierdzili, że nadal jest to prawa nie udoskonalone i 
należy to prawo dostosować do realiów. Przynajmniej do tych standardów, które 
obowiązują w Unii Europejskiej na Europie Zachodniej. A to jest paradoks historii, że 
prawo łowieckie uchwalone już nie pamiętam w którym roku chyba w 
przedwojennym, było najlepszym prawem łowieckim na bazie którego uchwalano czy 
rejestrowano koło łowieckie na Zachodniej Europie czy w Niemczech, Francji, Belgii 
itd. ustawa Bierutowska wypatrzyła sens gospodarki łowieckiej i to jest pokutuje do 
dnia dzisiejszego. Na Zachodzie łączy czy w ...............łączy czyli myśliwy nie może 
wejść na grunt prywatny bez wiedzy właściciela tego gruntu. On musi mieć 
podpisaną umowę z rolnikiem, że doszła jeżeli koło łowieckie  chce prowadzić 
gospodarkę łowiecką na terenie mojej własności to ja z nimi podpisuje umowę o 
wydzierżawieniu czy udostępnieniu moich areałów, bo z nich gospodarkę łowiecką. 
Wtedy ja jako rolnik dopiero żądam, proszę bardzo wchodząc na moją własność 
utrzymacie mi 24 godz. na dobę i strzelajcie to co wchodzi na moją szkodę. Albo nie i 
koniec. Ale również łowczy zwrócił uwagę na pewno czytał w Tygodniku Rolniczym 
ten temat jest zdradliwy. Również rozważana jest możliwość obyta z Skarbu Państwa 
w ramach szkód zrobionych przez zwierzyny dziko żyjących, czyli łowną która jest 
własnością Skarbu Państwa. Jeżeli Skarb Państwa jest własnością jest właścicielem 
tego zwierzęcia a wchodzi w moją prywatną własność i czyni mi szkodę to niech 
Skarb Państwa płaci mi za to. I dlatego mówię jest nie doskonałe prawo i nie chce 
pobudzać dalszej instrukcji bo to jest schematyka naprawdę szeroka. Zaproście tutaj 
do siebie omówcie to, zadajcie pytania. Na pewno też państwa wiedza przeszła jako 
że , te koła łowieckie to są takie militarne jak gdyby organizacje wojskowych, 
policjantów itd. Oni mają kasę na tę dubeltówkę, na ten śrut na te ubiory itd. lornetki, 
noktowizory chociaż noktowizory są zabronione. Tzn. lornetki noktowizyjne owszem 
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ale noktowizory nie. Tak wczoraj pan chciał zatwierdzić z wiadomości do tego 
ośrodka z Bydgoszczy. Właściwie gdybym państwu maszerując przez całą Europę u 
nas w Starostwie też byli w krusach byli tam, też nocowali. Gdzieś tam za Golubiem 
Dobrzyniem mieli swój postój i to jest sprawa rządu odpalił........i zaczęli do tego 
ośrodka. To są totalne .................Moja opinia jest nie kontynuować  tego tematu.  

Wójt Karol Jagodzi ński  – Wysoka Rado, szanowni gości są kwestie do których 
muszę się odnieść. Bo wyraźnie nie jest to spójne z tym o czym często na tej sali 
dyskutujemy a zacznę od końca. Umowy o wydzierżawienie obszarów łowieckich 
podpisuje Starosta Pilski i imieniu Skarbu Państwa. Co podpisuje ja nie wiem ja 
opiniuje. Proszę mnie nie namawiać do debaty w sprawie dzików co daje mi powód 
na tej sali. Przepraszam pozwólcie państwo, żebym zaprezentował stanowisko w 
sprawie. Rozmowy na ten temat toczą się każdego roku i powiem, że po ostatnich 
bardzo jednoznacznych zdaniach nieco się poprawiło w aspekcie dzików . Od nas 
rolników to obchodzi, że jest podwójny miot dzika. To nie jest problem, bo to nie jest 
nasza zwierzyna, bo to jest zwierzyna należąca do Skarbu Państwa. I w dwóch 
wersjach Starostwo, a Pan w szczególności ma możliwość wpływu na sprawę, 
zmieńcie do licha prawo. Pan jest politykiem reprezentuje określoną partię polityczną 
i załatwi ten problem. Bo zaraz udowodnię, że nie macie interesu by ten problem 
rozwiązywać. Ja nie mówię, że dzików nie ma  ................. ma być ale ktoś przyjął na 
siłę to zadanie. Czyli to zadanie należy wykonywać. Jeżeli trzeba to sprowadzić do 
poziomu umowa między rolnikiem a kołem łowieckim to trzeba to prawo wprowadzić. 
Ale my już o tym mówimy od lat i nie pierwszą kadencje. Ten problem jest bardzo 
poważny, ja przeniosę to jeszcze na inną platformę - łąki Nadnoteckie. Wie pan o 
tym, że jest zakończona konsultacja projektu rozporządzenie w sprawie planu 
ochrony „ Natura 2010  -  Dyrektywa ptasia” . Jestem zdumiony, że w procedurach 
opiniodawczych Starostwo nie uczestniczyło.  Chciałem to powiedzieć na sesji, 
musiałem wrócić bo przygotowywałem się do spotkania tutaj w Miasteczku. Byłem 
przekonany, że dyrektor Rogoźiecki problem zasygnalizuje. Marzenia o prawidłowej 
gospodarce wodnej w Dolinie Noteci w myśl tego projektu nie istnieje. Przecież to 
korzyść by istniejące wnioski o  renaturalizację do .............. . Czy pan się z tym 
zgadza to niech pan odpowie rolnikom a jak pan się nie zgadza to mówmy sobie tu 
wprost, że to jest poważny problem to jest ¼ obszaru tej Gminy. To były pieniądze 
produkowane przez siano, krowa czy koń. To była produkcja, dzisiaj się jej nas 
pozbawia. Trzeba to rolnikom powiedzieć wprost i odpowiedzialnie. Nie uczestniczyło 
Starostwo w tej gestii, chce się nas po prostu wylać. Nie mówi się o bobrach w 
dolinie Noteci no bo są inne sprawy. Proszę Pana decyzje o lokalizacji inwestycji  
celu publicznego jak i istotną z tą procedurą decyzje o środowiskowym 
uwarunkowaniu, dla realizacji inwestycji i procedurę konsultacyjną w zasadzie 
prowadzi Wójt . On podpisując decyzje ponosi odpowiedzialność. Z dniem 
dzisiejszym o ile pamiętam Starostwo jak by przestaje  wydawać postanowienia 
dotyczące ...  

Starosta Pikulik  – od 15 października   
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Wójt Gminy – nie teraz, ale mniejsza o to wyrażając opinie o szkodliwości tak 
naprawdę decydujący słowo w tej chwili, to ma społeczeństwo. Czy to jest szkodliwe, 
czy nie bo jeśli zamęt w naszym postępowaniu, definitywnie i my nie będziemy w 
stanie udowodnić, że to społeczeństwo, czy ten wnioskodawca nie ma racji to 
inwestycja będzie się realizowała. Nie można się odnosić do wiedzy społeczeństwa, 
nie można się nie odnosić do wiedzy specjalistów, nie można podejmować decyzji 
które nie są w świetle obecnego stanu prawnego nie wolno podejmować decyzji które 
rodzą wątpliwość czy inwestycja będzie szkodliwa. Nie wolno taki jest stan prawny. 
Wynika to z ustawy prawa o ochronie środowiska ale podejmuje i podtrzymuje ta 
nowa ubiegło roczna ustawa o postępowaniu.  

Starosta Pikulik  – można nic nie robić  

Wójt Gminy –  wolno robić, Panie Starosto  

Starosta Pikulik – ale wolno nic nie robić, tez jest wolno   

Wójt Gminy  – Panie Starosto! ja mówię o stanie prawnym, ja nie chcę, że tak 
powiem wyprowadzać na manowce  pewnej kształtującej się świadomości. Bo nam 
jest tutaj trudno, bo my mamy  Naturę i jeszcze do tego opracowywane są przeloty 
ptactwa i my musimy wiedzieć jaką decyzję podejmujemy. Także ja apeluje tylko o to, 
żeby nie ignorować tego, bo to może rodzic konsekwencje i kłopoty. Decydującym 
musi być rachunek ekonomiczny produkcji energii, ale ten rachunek ekonomiczny 
dotyka również kosztów związanych  oddziaływanie na środowisko, w tym przyrodę, 
człowieka. Był dyrektor, który podlega Panu w  strukturze Starostwa w takim 
wykładzie, zapłaconym przez marszałka województwa. Były na sali 3 osoby a 
wykładowcy rangi doktor, profesor- robili wykład dla siebie. Takie było 
zainteresowanie a tam została przekazana naukowa wiedza, a sprawcy tego 
zdarzenia nie ma. Bardzo to trzeba sobie cenić, że coś takiego się dzieje bo to by 
było dużo dowiedzieć, a  przede wszystkim poznać wyniki badań. I zwraca się też 
uwagę na te elementy postępowań, danych pokazywanych skąd się bierze ta idea 
bilansu, to nie jest tylko kwestia prawna ale to jest tez kwestia zgodności 
wyprodukowania  określonej wielkości energii poprzez kaloryczność. I zwracając na 
to uwagę, że zabraknie niebawem drewna może to już być w przyszłym roku, 
zabraknie drewna. Ile drewna w tej gminie się spala ?. Dlaczego się spala, bardzo 
dobrze się ludziom je spala. Dobrze jak będziemy przetwarzać tu miejscową nasza 
biomasę. Panie Starosto kieruje się do pana również jak do polityka. Czy 
spowodujecie opracowanie projektu rozporządzenia planu ochrony „Dyrektywa 
siedliskowa” ?. W mojej ocenie dla naszej Gminy ta sprawa jest niezmiernie ważna, 
bo uważam, że to będzie drugi etap ograniczający możliwości produkcyjne produkcji, 
nie jakiejś tam produkcyjnej ale rolniczej naszej gminy. To będzie drugi etap 
zapowiada się, że nastąpi to dopiero w 2013 roku. Więc takie wymogi przez powoli 
około 5 lat nie robi się ni w Dolinie Noteci. W zakresie rzeki czy infrastruktur, 
kompletnie nic, nawet śluz się nie rusza. Zalewane są obszary na terenie Gminy 
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Białośliwie przed przejazdem drogi wojewódzkiej więc spiętrza się woda u nas to jest 
właśnie ten powód, że nie reguluje się śluzy Krostkowskiej, dlatego my mamy 
wylewy.  I proszę pana w tym projekcie rozporządzenia właśnie min. próbuje się 
wykreować zakres odpowiedzialności Skarbu Państwa za szkody wyrządzone 
poprzez wyłączanie czy zalewanie obszarów. I pytanie generalne nie jestem tutaj 
obrońcą, ani samo obroną, tym bardziej ale trzeźwo patrzę na stan rzeczy. Jak długo 
ciężar szczególnego parteru obszaru będzie spadał na właścicieli nieruchomości 
mieszkańców tej Gminy ?. Jako do polityka ?.   

Starosta Pikulik  – ale ja nie jestem politykiem tylko samorządowcem.   

Wójt Gminy  – dobrze, dziękuję ale akurat na tym stopniu to zwykle bywa inaczej 
Stąd  chce poinformować  że czynie starania o spotkanie z posłami, którzy będą się 
spotykali tutaj  z rolnikami. Myślę, że dla interesu tej Gminy nie tylko rolników ale dla 
interesu tej Gminy musimy to czynić. Rzecz jest niezmiernie ważna. Dziękuje.  

Radny Banasik  – tutaj pan Wójt dosyć szeroko odniósł się do tych siłowni 
wiatrowych. Można było wiele rzeczy usłyszeć zapoznać się ale nie słyszałem tej 
drugiej części. Co my jako Gmina byśmy uzyskali o ile by powstało ?.  

Wójt Gminy –  odpowiadam, nie wiem co osoba ta która podpisuje prywatną umowę 
pod dzierżawę czy sprzedaż gruntów pod inwestycję. Nie jest to też takie proste 
proszę państwa bo lokalizacje mają przede wszystkim, tak naprawdę powiedział bym 
poza walorami obszaru i jej wiecznością itd. które to przecież się bada. Gdzie one są 
w zasadzie już zbadane, dzisiaj to jest kapitał, wiedza na ten temat. To jest zdolność 
przyłączeniowa do sieci energetycznej. A ta zdolność na taki stan prawny wyłożona 
została i jakby rozdysponowana czyli mało kto jakby posiada jak gdyby te cechy na 
mocy przyłączeniowej. To już zostało wszystko posprzedawane dzisiaj staje tylko 
przedmiotem wtórnego handlu. Bo już może nie tyle wspólnego ale potrójnego i 
czwartego. Są firmy malusieńkie, które nic nie znaczą, gdzieś w internecie się 
zawiesiły, że one są ale one dysponują właśnie tym kapitałem. Zrobią na tym bardzo 
duże pieniądze. Zdolność przyłączeniowa na obszarze naszym istnieje. Bo może się 
okazać, że przyłączenie np. dużej mocy generatora będzie kosztowało więcej aniżeli 
sama siłownia. Jeśli to są długie odcinki albo nie ma gdzie tego przeprowadzić. Tu 
znaleziono po prostu na pograniczu Brzostowo- Grabówno na kurzej górze. Bo 
niedaleko przebiega akurat linia 110. inne 110 przebiega gdzieś tutaj kierunek 
Grabionna tak, w kierunku Okaliniec. Ale tak z kolei nie ma tych parametrów 
wieczności. A próba jak gdyby bo wskazano mi, że tu na polach Brzostowo – 
Arentowo, że tam byłaby  możliwość, bo takie zagłębienie jest.  

Starosta Pikulik  – ale niestety tam już jest natura.   

Wójt Gminy – 200, 300 metrów a przy tym obszar chronionego krajobrazu. Proszę 
państwa to też tak nie może być, że my np. nie mamy wpływu na to co się stało w 
Gminie Margonin. To już jest 3 Gmina z rzeką,  no proszę zobaczyć jak to wygląda. 
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Jest w pobliżu obszaru chronionego krajobrazu jeżeli zrobimy wgląd do uzasadnienia 
ustanowienia tego obszaru to się okaże że tak naprawdę to jedynymi  podmiotami , 
które w miarę tak przestrzegają tych zadań, obowiązków to są rolnicy, a cała reszta 
jakby miała to gdzieś! a tam są zapisane. Rozporządzenie Wojewody w sprawie 
ustanowienia tego obszaru jest świeżym dokumentem bo został uchylony poprzedni 
jeszcze obowiązujący Wojewody pilskiego. Który był w takim wprowadzającym 
zagadnienie do środowiska, że w ogóle ten obszar powstaje. Dzisiaj on jest dość 
szczegółowy i  rygorystyczny. My Gmina, pani Skarbnik ile mamy wpłat w tej chwili 
od osób prawnych podatku od nieruchomości ? 

Skarbnik Gminy  –  około 370.000 zł. -  planach na ten rok.  

Wójt Gminy –  i kwestia będzie tego rodzaju jaką wartość ma ta inwestycja A ta 
inwestycja 2% od wartości, bo z uchwały żeśmy podtrzymali, tak i więc co jest 
najważniejsze w tej siłowni to są łopaty i  generator, to są części zamienne. Jest tylko 
kolumna i fundament to są te wartości. A tam tylko jest nieszczęsny regulator 
napięcia. Ten który wydaje tak potężne dawkę ultradźwięku, nie słyszy się tego 
własnym słuchem. Bywałem, że przy takich siłowniach, nie byłem w Margoninie bo  w 
Margoninie nikt nie pracuje, tylko światła się palą. Nie podejrzewam, żeby któryś z 
nich już pracował w każdym bądź razie ja godzinami przebywałem przy takim 
urządzeniu zapraszam proszę zobaczyć jak to jest. Nawet przyznają się w tej chwili 
autorzy raportu oddziaływania na środowisko, że nie mogą opisać materii 
ultradźwięku, bo po prostu nie ma mierników. W tym momencie jak taka wiedzę 
posiadam jako Wójt a mam wydać decyzje no to nawet na własny koszt dla 
bezpieczeństwa będę zlecał wykonanie ekspertyzy. Zrobię to ale niestety na koszt 
nasz dla naszego dobra. Jeśli będzie pozytywna gra jesteśmy jak gdyby czyści. A 
odpowiedzią na to czy są wątpliwości to ja zapytam ile starych a ile nowych siłowni 
jest tam zainstalowanych. Skąd się wzięły stare, jeśli one tam są. ? Bo tam trzeba 
było je rozebrać. I to trzeba wiedzieć. Gdybyśmy mówili o wszystkim to po prostu 
musielibyśmy po prostu spotkać się z fachowcami. I mieć nadzieje na to, ze u nas 
będzie dużo siłowni wiatrowych, raczej niema bo nie ich gdzie lokować. Ale kwestia 
biogazowni to co tutaj wnosiliśmy, zagospodarowania tej wielkiej produkcji i produkcji 
biomasy- to jest temat. I na tym powinniśmy się skupić.  

Przewodnicz ąca M. Świadek  – dziękuje bardzo, proponuje 10 minut przerwy.  

Starosta Pikulik – jedno zdanie tylko powiem tak. Proszę państwo pozwólcie już że 
ja opuszczę obrady sesji. Serdecznie dziękuje za zrozumienie zabrania głosu. Myślę, 
że jakiś cel mojej wizyty został spełniony. Obudziłem wśród państwa dyskusję o 
odnawialnych źródłach energii. Sądzę, że nie możemy koło tego tematu przechodzić 
sobie od tak bo ktoś tam gada o czymś tam . To dotknie nas teraz, czy później. W 
jakiej formie nie wiadomo. A jednej rzeczy nie dopowiedzieliśmy Panie Wójcie - 
biogazowni. Ona tworzy energię elektryczną z fermentacji gazów wytwarzanego, 
dwutlenek węgla itd., ale energia cieplna jest produktem ubocznym biogazowni. I 
zależy nam na  zagospodarowaniu tej energii.  
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Wójt Gminy –  dlatego ja mówiłem, że bloki, że szkoła….  

Starosta Pikulik  – i to jest po konkurencyjnych cenach energii elektrycznej, można 
ogrzewać hale produkcyjne w tym piekarnie i inne rzeczy za tanią elektryczność. Bo 
to dla nich jest produkt uboczny. Serdecznie dziękuje.   

Ad. 5   

Informacja Wójta Gminy o post ępie prac zwi ązanych z kanalizacj ą i 
oczyszczalni ą ścieków w Gminie Miasteczko Kraje ńskie.  

Chmielnicki  – chciałbym przedstawić państwu plan zawansowania , działanie 
państwu jakie Gmina musiała wykonać i jakiego rodzaje dokumentacje przygotować.  
W zakresie przygotowania indywidualnego przygotowania projektu kultowego w 
ramach programu WRPO. Program ochrony wód, zlewni, rzeki Noteć- aglomeracja 
Miasteczko Krajeńskie. Obejmuje szereg dokumentów, większość z nich mamy już 
przygotowanych i posłużę się takim szerszym sprawozdaniem. Najnowszym czyli za 
listopad przypomni to też państwu jakie dokumentacje były wymagane bądź są 
wymagane. Pierwszym takim dokumentem było sporządzenie studium wykonalne. 
Dokument ten mamy wykonany niemniej jednak ze względu na podpisany aneks do 
tej umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska. Dotyczący zmian 
terminu przygotowania poszczególnych dokumentów. Zostaliśmy jakoby zobowiązani 
do zaktualizowania tego dokumentu ponieważ wcześniej studium wykonywalności 
było sporządzone na podstawie koncepcji budowy kanalizacji sanitarnej i 
oczyszczalni ścieków. Posiadając w tej chwili dokumentacje kosztorysową – 
projektową dokument ten musi być zaktualizowany w odniesieniu do aktualnych 
kosztów.  Tak aby analiza rzeczowo finansowa w tym dokumencie przedstawiała 
rzeczywiste koszty projektów. Aktualizacje tego dokumentu zgodnie z zawartym 
aneksem otrzymamy w lutym w końcu lutego z 2010 roku. Dla uzyskania kolejnych 
dokumentów wymagane były decyzje lokalizacyjne. Decyzje takie otrzymaliśmy w 
październiku dla oczyszczalni ścieków w Brzostowie, w lipcu 2 decyzje dla kanalizacji 
sanitarnej na północnej i południowej części, w sierpniu uzyskaliśmy decyzję 
lokalizacyjną za tereny zamknięte czyli za tereny PKP. Decyzje środowiskowe to były 
2 decyzję jedna dla oczyszczalni ścieków. Otrzymaliśmy ją 30 września decyzja 
oczywiście pozytywna. Dla kanalizacji sanitarnej decyzje uzyskiwaliśmy kolejno w 
czerwcu i lipcu. Raporty oddziaływania inwestycji na środowisko dla kanalizacji 
sanitarnej raport, nie był wymagany. To jest postanowienie Starosty pilskiego. 
Natomiast dla oczyszczalni ścieków raport sporządzono w lipcu. Na podstawie tego 
raportu była wydana decyzja środowiskowa następnie lokalizacyjna. Deklaracji 
instytucji odpowiedzialnej za monitoring obszaru „ Natura 2000 ”,. Zaświadczenie 
otrzymaliśmy o d dyrektora regionalnej dyrekcji ochrony środowiska. W połowie w 
lutym tego roku dokumentacja techniczna. Mogę powiedzieć, że mamy opracowaną 
całą dokumentację techniczną dla kanalizacji sanitarnej jak i dla oczyszczalni. 
Dokumentacja wykonana w terminie zgodnie z umową i harmonogramem, który 
stanowi działalność. I ta ostatnia dokumentacja została nam przekazana 30 listopada 
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to jest kompletna dokumentacja dla oczyszczalni ścieków w Brzostowie. 30 sierpnia 
otrzymaliśmy dokumentacje dla kanalizacji sanitarnej dla miejscowości północnych to 
jest Grabówno, Brzostowo i Miasteczko Krajeńskie. A 30 września dla terenów 
południowych Wolsko, Miasteczko Huby. Dysponowanie gruntami i obiektami na 
potrzeby tej inwestycji. 5 listopada jest akt notarialny została podpisana umowa 
przekazania własności. To jest działka numer 200 w Wolsku przeznaczona pod  tą 
wodnie ścieków. Działkę przejęliśmy nie odpłatnie z Agencji Nieruchomości Rolnej. 
Na pozostałe grunty mamy oświadczenia właścicieli i to się przenosiło na pozwolenia 
na budowę. Mamy zgodę na realizację. Pozwolenia na budowę. Na oczyszczalni 
ścieków planowany termin uzyskania pozwolenia to jest 28 luty 2010 roku. Niemniej 
jednak mając już gotowa dokumentację moglibyśmy składać wniosek o wydanie 
pozwolenia. Brakuje nam 1 dokumentu, pozwolenia od pana radnego. Ewentualnej 
oceny, powinniśmy otrzymać to w przyszłym tygodniu. Także tutaj mamy 
wyprzedzenie około 2 miesięcy. Dla kanalizacji sanitarnej do terenów północnych 
uzyskaliśmy pozwolenie 30 września. Wyprzedzenie mamy tutaj 2 miesiące. Dla 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Wolsko, Miasteczko Huby uzyskaliśmy 
pozwolenie 17listopada planowane było na 30 grudnia także z wyprzedzeniem. 
Budowa kanalizacji na terenach zamkniętych również plan był na 31 grudnia a 
uzyskaliśmy 18 listopada. Dla kanalizacji sanitarnej w przejściu przez drogę krajową 
uzyskaliśmy pozwolenie na budowę 12 października. Planowaliśmy 31 grudnia. W 
Grabównie na kanalizacje sanitarną posiadamy wszystkie pozwolenia na budowę.   

Dotacja przetargowa. Przypomnę tutaj, że przeprowadziliśmy przetargi na 
opracowanie dokumentacji one są rozstrzygnięte już. Dokumentację mamy 
sporządzoną. To był przetarg na opracowanie dokumentacji dla kanalizacji i 
oczyszczalni ścieków było to w marcu 2009 roku. Na roboty budowlane dla 
oczyszczalni ścieków planujemy w marcu 31 rozstrzygnięcie, 30 marca 2010 roku 
myślę, że jeżeli do końca roku otrzymamy pozwolenie na budowę oczyszczalni 
ścieków. Będziemy mogli tutaj również wcześniej przeprowadzić te procedurę. 
Miesiąc, półtora miesiąca można to skrócić.  Jeżeli chodzi kanalizacje sanitarna 
planowaliśmy do 30 grudnia wyłonić wykonawcę w tej chwili mamy w opracowaniu 
specyfikacje techniczną. Ona już jest na ukończeniu. Wymaga tylko do precyzowanie 
umowy. Myślę, że w przyszłym tygodniu byśmy byli gotowi do ogłoszenia przetargu. 
Wcześniej przeprowadzono przetargi, które dotyczyły właśnie opracowywanych 
dokumentacji. W lutym wybrano wykonawcę na dokumentacje projektową dla 
kanalizacji  i oczyszczalni ścieków. Pozostałe dokumenty jakie musimy jeszcze 
uzyskać to pozwolenie wodno – prawne ,to o czy wspominałem planowany termin 
uzyskania tych dokumentów 28 luty. Myślę, że uzyskamy to jeszcze w tym miesiącu i 
to może w przyszłym tygodniu. Zgłoszenie budowy, związku z tym, że posiadamy 
pozwolenia na budowę dla kanalizacji sanitarnej. Wprowadzaliśmy zgłoszenie w 
grudniu jednakże wiąże się to również ze złożeniem oświadczenia przyjęcia 
obowiązku kierownika budowy. To zgłoszenie nastąpi po wyborze wykonawcy. Nie 
jest to opóźnienie tylko formalność. Przy każdym zgłoszeniu musi być również 
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oświadczenie kredytowe. Zarówno dla kanalizacji sanitarnej dla wszystkich przejści, 
może to nastąpić w miesiącu styczniu.  Bo założenia nasze, że do końca grudnia 
wyłonimy wykonawcę to jest po prostu procedury przetargowe przewidują terminy do 
czasu podpisania umowy. Jest tak zwany czas związania z ofertą, wcześniej były 
protesty dzisiaj już ich nie ma. Ale ze względów formalnych mogą być odwołania. 
Data planowanego złożenia wniosku o finansowanie do funduszu ochrony 
środowiska myśmy przyjęli 30 maja. Uważam, że termin ten może być skrócony co 
najmniej 1 miesiąc. Także 30 kwietnia byli byśmy gotowi do złożenia wniosku o 
finansowanie tej inwestycji. To tyle na temat przygotowania tego indywidualnego 
projektu kluczowego. Mógłbym tutaj jeszcze poruszyć sprawę indywidualnych 
przyłączy o których to wspominaliśmy na zebraniach wiejskich. Ponieważ tutaj 
zaistniała niewielka zmiana, no istotna nawet zmiana. Ktoś tam złożył dokumenty  w 
zespole uzgadniania dokumentacji do uzgodnienia, indywidualne państwa wniosek, 
które składaliście u sołtysów i zawieraliście z projektantem. Kierownik zespołu 
uzgadniania dokumentacji stwierdził, że opłata jaka przyjął projektant 6 zł za 
uzgodnienie. Nie może być uwzględniona i ta opłata powinna wynosić 40 zł. Bo taka 
jest taryfa czyli opłata. Projektant do tego odniósł się w ten sposób ci państwo którzy 
wpłacili to są traktowani jakby zawarli umowę i za te kwotę wykona dokumentacje . Ci 
którzy nie dokonali wpłaty to będą płacili tą wyższą stawkę. Niemniej jednak jeszcze 
szef zespołu bada czy może odstąpić od tej opłaty, bo tam jest kilka warunków. 
Jeżeli nie jest rozpoczęta budowa, nie ma wydanego pozwolenia na budowę, 
zapytamy się o  inne aspekty.  

Wójt Gminy  – sprawa ta wyniknęła wczoraj dlatego wiedza nasza nie jest jeszcze do 
końca pełna.   

Chmielnicki – tak będę na spotkaniu z szefem zespołu  uzgadniania dokumentacji. 
Myślę, że tam powstaną informacje i ona będzie przekazana. To tyle dziękuje.   

Wójt Gminy –  proszę państwa nie tyle uzupełnienie co jak gdyby dodatkowe jeszcze 
informacje. Na wstępie pan Chmielnicki określił ten projekt indywidualny bo tak 
państwo zaznaczyliście, że jest elementem projektu kluczowego. Który to się zwie 
ochrona zlewni i rzeki Noteć. Musze powiedzieć, że z mojej wiedzy jaka posiadam a 
10 będzie kolejne posiedzenie Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Nadnoteckich. 
Sprawa będzie prezentowana, wcale tak gładko to nie idzie niektóre gminy jeszcze 
przed miesiącem prezentowały bardzo optymistycznie zakresy realizacji, że nie ma 
problemu, że jesteśmy gotowi. Na dzisiaj z prasy można było się dowiedzieć, że 
Gmina Wysoka definitywnie występuje z tego projektu, że Gmina Ujście 
prawdopodobnie o ponad rok, kto wie czy nie półtora roku, będzie zmieniała 
harmonogram. Nie wiem jak to się odniesie do charakteru kluczowosci tego projektu 
znając negocjacje. By projekt jako sama idea porządkowania gospodarki ściekowej w 
obszarze rozlewni Noteć był realizowany. Naciskam na zespół który pracuje nad 
dokumentami a ten z kolei naciska na kooperantów nazwijmy to w sferze 
doprowadzenia do decyzji pozwolenia na budowę, jak również do sfinalizowania, 
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zawarcia umowy o finansowanie przedsięwzięcia. By przyśpieszać o każdy dzień jak 
tylko się da. Bo mam obawy o kluczowość tego projektu, kluczowy charakter tego 
projektu. Deklaracje deklaracjami natomiast znane są uwarunkowania prawne i 
wytyczne jakimi taki projekt może być obwarowany. Fakt zawarcia umowy o 
finansowanie jak gdyby przecina tą niepewność, bo stwarza już  sytuacje zawiązane 
prze stosunki prawnego obowiązującego. Czyli robimy wszystko co możliwe, żeby 
przyśpieszać te działanie. Mimo to, że byliśmy przymuszeni o aneksowania to nie 
dlatego, że nam się tak podobało .Dlatego tez ten spór np. z Panem Starosta 
pokazujący, że to wszystko nie jest tak jak by się chciało. To wszystko jest tak jak 
stanowi prawo a prawo stanowiło bardzo dużo nad tym projektem. Na sesji ostatniej 
Rady Gminy ostatni raz w tym roku mogliśmy świętować rozpoczęcie inwestycji, a co 
się okazało że to jest niemożliwe. Natomiast nie od nas będzie zależało to czy 31 
marca będziemy podpisywać umowę, przepraszam umowę czyli w kwietniu. Faktem 
jest też, że mamy kolizje, to są takie nie spójności bo my nie mamy umowy o 
finansowanie, nie mamy preumowy o finansowanie. My mamy projekt budżetu, 
będziemy mu uchwalać 28 grudnia. Ale są pewne wątpliwości czy te rozstrzygnięcia, 
ta cała kompozycja inaczej zwana inżynierią dochodzenia, do rozpoczęcia realizacji 
nie ma jakichś wad. Nikt nie jest w stanie nam tego określić. Wykonujemy swoje 
zadania tym mniejszym zostało zaprezentowane. W wielu gminach to nie wychodzi. 
Kończąc przedstawianie tej prezentacji, chciałbym pracownikom tego zespołu 
podziękować za solidność. Bo ja nie musze przypominać o pewnych rzeczach są 
mechanizmem tak jak  w zegarku. Wszystko co jest możliwe z robót jest  
przyspieszanie, wszystko co jest możliwe było wyegzekwowane na zewnątrz, od 
wewnątrz. Pomiędzy tym zespołem a cala ideą stoi pani Skarbnik, która próbuje 
stworzyć ten mechanizm finansowania, wkomponować go w nasz budżet i plan 
inwestycyjny na przyszły rok. Nie jest to łatwe. Dziękuje.   

Ad. 6  
Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 
Miasteczko Kraje ńskie z organizacjami pozarz ądowymi i innymi podmiotami.   

Sekretarz Gminy  – proszę państwa część uchwały została zaprezentowana państwu 
na komisjach poszczególnych. I jak pisze się w uzasadnieniu to państwo wiecie, że z 
każdym 5 ust. 3 ustawy o działalności porządku publicznego i o wolontariacie. Rada 
Gminy uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi, 
stowarzyszeniami samorządu terytorialnego oraz osobami prawnymi jego organizacji 
działając na podstawie przepisów o stosunku państwa do kościoła katolickiego, o 
stosunku państwa do innych kościołów. I związku wyznaniowym oraz gwarancja 
wolności sumienia i wyznania. Jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie 
działalności pożytku publicznego. I nie jest tutaj dowolność ale taka ustawa nakazuje 
uchwalenie takiego programu corocznie i dlatego jest to przedmiotem tej sesji. 
Dziękuję  
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Przewodnicz ąca M. Świadek  – przedstawiam treść uchwały. Uchwała numer 
XXXIII/162/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 2 grudnia 2009 roku w 
sprawie rocznego programu współpracy Gminy Miasteczko Krajeńskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami.    

§ 1. Uchwala się program współpracy Gminy Miasteczko Krajeńskie z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2010 
stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.   

§ 2 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy .  

§ 3 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia ustawy obowiązującej od dnia 1 
stycznia 2009 roku.   

Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem tej 
uchwały. 

Głosowanie : czyli na 11 obecnych radnych, 11 głosów jest „za”.   

Ad. 7  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Miasteczko 
Krajeńskie na lata 2009/2015.   
 

Wójt Gminy  – proszę państwa popełniono w projekcie uchwały błąd w zasadzie 
maszynowy, ale merytorycznie może się przenieść. Plan odnowy miejscowości 
Miasteczko Krajeńskie będzie obowiązywał 2009/2016. Na posiedzeniach Komisji 
myśmy omawiali zagadnienie prezentując taki a nie inny układ merytoryczny dla tego 
historycznego tła. Samego w tej części planu który mówi o obejmowaniu priorytetu i 
sposobie jego realizacji. Dla wiadomości pań i panów sołtysów, by widząc własne 
potrzeby rozumieli  dlatego stawiamy takie priorytety w  tym projekcie, dokumenty. W 
zasadzie nie projekty bo tam jest obowiązującym dokumentem, bo zebranie wiejskie 
Miasteczko Krajeńskie go uchwaliło. Natomiast wymagane to uzgodnień z przepisami 
PROW, rozporządzeń, akceptacji czy w  drodze uchwały, przez Radę Gminy.  Proszę 
państwa jeden plan został już uchwalony, jest wdrażany to jest Plan Odnowy 
Brzostowa. Gdzie przedmiotem działań będzie przebudowa świetlicy wiejskiej, 
dotykać to również będzie przebudowy remizy OSP. Na wartość prawie 900. 000 zł. 
Konstruując dalsze działania, które wynikają tak naprawdę z zapisów Strategii 
Rozwoju Gminy. Rozpatrywaliśmy realność wykonania kolejnego planu biorąc pod 
uwagę możliwości skorzystania z tego co często tutaj podnosiliśmy finansów 
zaplanowanych na realizacje Lokalnej Strategii Rozwoju przyjętej przez Leader-a 
LGD Krajna nad Notecią  gdzie w podziale jak gdyby środków możemy uczestniczyć 
do wysokości 500.000 zł dotacji, dofinansowania. Konstruując projekt budżetu 
stwierdziliśmy, że nie można zaplanować w budżecie Gminy na rok przyszły i nie 
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wiemy czy na 2011. Naszych działań inwestycyjnych poza tym co już mamy zawarte 
w umowie o realizacje. Czyli preumowa z zakresu inwestycji oczyszczalnie i 
kanalizacje, wykonanie Brzostowa i inne zobowiązania które są w toku min. w jakiejś 
tam części fundusz sołecki musi być zrealizowany. Bo jeżeli któregokolwiek z  
elementów nie zrealizujemy, stracimy uprawnienia  pewnych preferencji. Możliwości 
realizacji inwestycji w zaproponowanym projekcie inwestycji na najbliższe lata. Mając 
na względzie przedłożony kosztorys inwestorski dla tych dwóch dużych inwestycji, 
kosztorys inwestorski zazwyczaj wybiega do maksimum kosztów nie mamy podstawy 
by potencjalnie zawrzeć umowę o wykonawstwo kolejnego planu odnowy 
miejscowości. W tej chwili takiej podstawy nie ma. I to właśnie rozstrzygnięcie 
zamówień na te dwie duże inwestycje da nam obraz dalszych możliwości 
prowadzenia inwestycji  prognozowanych i w strategii zapisanej. Dzisiaj takiej 
odpowiedzi niema. Przy zmniejszonych dochodach Gminy zaproponowaliśmy do 
budżetu taki kształt planu inwestycyjnego a nie inny bo innego już nie można. Nie 
możemy podpisać się pod dokumentami z wnioskiem o zapisanie do planu odnowy,  
czegoś, czego być może nie będziemy w stanie wykonać. Biorąc pod uwagę ich 
konieczność zachowania wskaźników, zadłużenia Gminy i wskaźnika wielkości 
rocznej raty spłaty obciążenia budżetu na wysokość raty kredytu. Musimy kierować 
się logiką pewnej rezerwy na niespodziewane zdarzenia. Czyli te wskaźniki zostały 
wyliczone i w tym momencie nie ukrywam, że nie przewidywałem sytuacji że 
będziemy mieli trudności. Bo gdybyśmy mieli przetargi rozstrzygnięte dzisiaj 
mielibyśmy jednoznacznie. Możemy to czy tamto już w tej chwili zrobić. Dzisiaj takiej 
jednoznaczności niema więc nie wolno nam z związku z podstawowymi zasadami 
ustawy  o finansach publicznych i odpowiedzialności czy dyscypliny finansów 
publicznych. Nie możemy takiej decyzji podjąć dlatego projekt zarówno budżetu jak i 
projekt planu odnowy wsi został tak ukształtowany. W mojej ocenie nie tracimy 
niczego to była swego rodzaju rezerwa. Być może jeśli to nie korzystnie wypadnie dla 
budżetu również na przetargi to mamy możliwość uruchomienia dla pozostałych 
beneficjantów, którzy są uprawnieni do korzystania ze środków. Zwrot by te środki 
nam jak gdyby przysługujące wykorzystać. Tym beneficjantem w myśl tego planu 
odnowy stała by się Parafia Katolicka w Miasteczku Krajeńskim. Realizując chyba 
społecznie, niesamowicie ważny cel jakim jest odnowa cmentarza parafialnego. Tym 
bardziej, że zebranie służyło by w kategorii samorządowej służyło by  kilku wsiom. 
Drugi etap który planujemy jeżeli będziemy po przetargach. Możemy zacząć debatę 
o samych planach odnowy i debatę w aspekcie w pewnych przesunięć w planach 
inwestycyjnych. To jest deptak do kościoła do parkingu przy kościele od ul. Piotra 
Skargi. Niewielki kwoty z przeznaczeniem na poprawę sytuacji na samym placu. 
Ewentualnie kontynuacja wzdłuż ul. Słonecznej i deptaku pod budowę taką, by mogła 
się odbywać komunikacja transportu dla potrzeb tej komunikacji-  plan na osiedle 
Drzymały. Takie na dzisiaj są możliwości, taki dokument państwu prezentuje. 
Informuje, że beneficjantem nie była by Gmina była by parafia. Jako że działanie nie 
jest łatwe zarówno w zakresie przygotowania technicznego jak również obsługi 
organizacyjnej realizacji przede wszystkim wniosku na tym etapie. A później 
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potencjalnie realizacja wykonawcza, deklarowałem pewne wsparcie, bo pracownicy 
taką deklarację składali, że pomogą. Nie chcielibyśmy ja jako Wójt i Urząd , żeby te 
środki nam jak gdyby uciekły, bo praktycznie 3 lata na tę materię pracowano. I to jest 
obok tego,  powinniśmy to wykorzystać. Przy okazji bo uleciało mi z pamięci -  
apeluję o to aby zaangażować się, by pomyśleć nad kierunkami wykorzystania 
środków właśnie z Leader-a  małych projektów. Do tych podmiotów, które mogą być 
beneficjantami bez dodatkowych czynności: Domu Kultury, biblioteka, straże pożarne 
OSP. Kwota która będzie dzielona w tym roku do 8 grudnia wnioski się składa. 
Decyzje zapadną jeszcze w tym roku nie jest dużo, ale w przyszłym roku są to już 
pokaźne pieniądze do podziału. I trzeba będzie o nie zabiegać nie będziemy w stanie 
ja jako Wojt przez Urząd załatwiać te sprawy, bo mamy inne problemy które mamy 
teraz na głowie. Jeśli trzeba będzie to wyjdzie inicjatywa sołectwo jak i inne tematy 
dorzucić do roku następnego, do funduszu sołeckiego. Możemy robić to jako projekt 
gminny wspólny projekt gminny na rzecz  sołectw. W każdym bądź razie żeby 
wiedzieć o co tu chodzi trzeba spróbować ten wniosek składać. Już teraz a jeśli nie 
teraz to w przyszłym roku. Jeśli nie w przyszłym to za 2 lata bo tak są ułożone 
rozdania. Tyle proszę państwa tytułem uzasadnienia dla projektu Odnowa 
Miasteczko Krajeńskie. Dziękuje.   

Radny Ryczek opuścił obrady. 

Przewodnicz ąca M. Świadek  – dziękuje bardzo Przedstawiam projekt uchwały . Czy 
są może jeszcze pytania ?.  

 Sołtys Baszczuk –  mam pytanie od razu. Chcemy się zapytać jak to wyszło na 
zebraniu wędkarskim gminnego koła wędkarskiego. Chcieliśmy żeby drogę zrobić po 
prostu lepsze dojście do Noteci no i nad tą Notecią zrobić jakieś możliwości tego 
połowu. Nie chodzi tu o sam połów ale żeby ludzie mogli przyjechać, jakiś biwak tam 
zrobić czy po prostu czy po prostu coś no żeby w tym terenie coś się działo. Moje 
pytanie jest takie czy po prostu przez polski związek wędkarski można składać 
wniosek. To jest około 100 osób o ile mi wiadomo w sumie nie mało.  

Wójt Gminy  – tak i tutaj się kłaniają te rzeczy o których rozmawialiśmy wcześniej 
dostępem do Noteci i nie tylko w aspekcie rolnik ale w ogóle dostępem do Noteci. W 
aspekcie wędkarz w aspekcie jakiś tam kajak czy w ogóle rowerem do tego miejsca 
dojechać. We wszystkim musimy wybrać te sprawy związane z regulacją problemów 
Noteci. Bo ja chcę zwrócić uwagę na każdy pień utopiony na równa drogę, które 
pieniądze utopione, jak inne działanie jeśli tam nie ma dostępności. No to jak ? 
Musze powiedzieć, że jako Gmina żeśmy wypadli poza jedną ważna działalność 
mówiąc o dużym pożytku finansowym. To jest program operacyjny, który się nazywa 
Ryby. To jest program zapoznany Ministerstwo. Teraz to jest jedno ze szczególnych 
wystąpień przez Ministra. Środki te od 3 lat jakoś tam leżą do podziału i dopiero w 
tym roku ktoś się obudził, że taki program jest. Ale proszę państwa nie jesteśmy 
Gminą która wypadła poza obiekt tego realizacji tego projektu. Już sąsiednie Gminy i 
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Polski Związek Wędkarski, on jak gdyby koordynuje ten projekt ale on się nie mieści 
w naszym obszarze bo my nie spełniamy warunków jako Gmina do uczestnictwa w 
tym programie. Ja byłem na spotkaniu związku z wdrażaniem do realizacji tego 
programu. Natomiast widząc, że my nie spełniamy tych warunków po prostu nie 
składałem deklaracji nie podejmowałem tych działań na forum Rady. Bo tu nie mamy 
żadnych przesłanek to dotyczy rzeki Noteć. A związek wędkarski nie jest naszym 
związkiem z jest tylko kołem związku wędkarskiego, nie ma osobowości prawnej, nie 
zarządza obszarami wędkowania. Jest jeden  właściciel stawu więc udział Gminy 
nawet gdyby był generowałby znów składki. Bo to powstaje Stowarzyszenie Lokalna 
Grupa Rybacka czyli znów struktura organizacyjna na tych samych zasadach co 
Leader. My już tych środków byśmy nie odzyskali bo nie było by przedmiotu działania 
nawet inwestycyjnego. Gdyby chociaż jakaś namiastka była, jakaś szansa nie 
odkupić tej sprawy to merytorycznie byłem do tego przygotowany, wiedziałem o co 
chodzi, mało tego  jeszcze skorzystaliśmy z wiedzy na ten temat zaczęli się 
mobilizować i się zorganizowali. My nie mamy na to szans. Więc odstąpiłem od tego 
nie podejmowałem więcej żadnych czynności. To co  jest jeszcze proponowane do 
realizacji w programie Leader, w środkach finansowych na realizację strategii, tam są 
również pieniądze na prywatne dlatego w tym programie wykonaliśmy już w planie 
odnowy miejscowości w realizacji tych działań mogą uczestniczyć inwestorzy 
prywatni. Tak tam takie pieniądze są i projektuje się w tej chwili. Decyzji niema ona 
została zawieszona decyzja lokalizacyjna, że na końcu drogi, droga do Giercia cos 
powstanie. Ale tu trzeba niesamowitego uporu, żeby przeprowadzić pozytywną 
procedurę. Obszar po lewej stronie od drogi Giercia przy samej rzece jest 
planowanym obszarem strefy zamkniętej. To jest już wdrażamy w plan 
rozporządzenie odnowy „Natura 2000”. Ten obszar tam tak naprawdę należący do 
Gminy Szamocin staro- rzecze i cześć starorzecza i wychodzi nieco dalej. Tam do 
tego stopnia projektowany jest zakaz wjazdu pojazdów wszelkiego rodzaju poza 
wjazdem ciągników rolniczych. To jest projekt ja nie mówię, że tak będzie ja tylko 
przypuszczam. Jeżeli tak to potrzeba także ludzi bo i zakaz wtedy będzie też dotyczył 
wędkarzy. Tak przewiduje projekt Powiatu. Nie pomyliłem się. Proszę państwa, 
drodzy wędkarze chodzi o duże zniszczenie, zdewastowanie zaśmiecania tak 
zwanego pobrzeża rzeki Noteć. Także ja dokładnie w tej chwili nie powiem od której 
do której działki w każdy razie tam jest takie zarządzenie. Możliwości finansowe 
będą, natomiast Gminę jako Gmina tego może podejmować no bo my mamy kształt 
budżetu jaki mamy. Mamy poważne priorytety, zadania Gminy musimy  je 
realizować, musimy realizować pewne czynności na poziomie przynajmniej dobrym. 
Bo inaczej to będziemy się na siebie gniewać, to pozostaje nie wiele. Chciało by się 
więcej chciałoby się rozwijać sport i  kulturę ale jak wy tak owszem mniej nie będzie, 
ale więcej też nie będzie. Więc sięgajcie na zewnątrz po to ten Leader  między 
innymi powstał. Jeżeli trzeba będzie będziemy robili wspólne wnioski o inne 
pieniądze jak w jakieś inne ale wszystko co się da.. Bo np. w ostatnich działaniach w 
sferze przygotowania GOPSU do ewentualnie aplikowania środków Kapitału 
Ludzkiego. Niektóre rzeczy widzę, że nam się powiodły ale wiele rzeczy nam padło. 
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Ale chodzi o że pieniędzy jeszcze jest sporo w Kapitale na przykład. No będziemy 
próbować. Dziękuje.  

Przewodnicz ąca M. Świadek  – przedstawiam projekt uchwały.  

Uchwała nr XXXIII/163/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 2 grudnia 
2009 roku w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Miasteczko 
Krajeńskie na lata 2009/2016.  

§ 1. Zatwierdza się plan odnowy miejscowości Miasteczko Krajeńskie na lata 
2009/2016 przyjęty przez zebranie wiejskie w Miasteczku Krajeńskim w dniu 26 
listopada 2009 roku. Stanowiący załącznik do niniejszej uchwały   

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Przewodnicz ąca M. Świadek  – przystępujemy do głosowania. Proszę o 
podniesienie ręki kto jest za przyjęciem tej uchwały.   

Głosowanie: na 11 obecnych radnych, 10 radnych „za’., 1 głos „się wstrzymał”.  

Uchwała została przyjęta.  

Ad. 8   

Podjęcie uchwały w sprawie zmian bud żetu na rok 2009.   

Skarbnik Gminy –  Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę w sprawie zmian budżetu 
na 2009 rok.  

Przewodnicz ąca M. Świadek  – dziękuje czy są jakieś pytania  

Kto z pań i panów jest za przyjęciem tej uchwały ?.  

Głosowanie:  na 10 obecnych radnych, 10 głosów „za’.  

Ad.9. 
Wiceprzewodnicz ąca Rady M.Świadek  odczytała projekt uchwały  w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXXII/159/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 
listopada 2009 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Ponieważ 
projekt szczegółowo był omawiany na wszystkich komisjach, radni nie wnieśli 
żadnych uwag. 
 
Głosowanie : 10 głosów „za”,  na 10 obecnych radnych. 
Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XXXIII/165/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXII/159/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 4 listopada 2009 roku w 
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sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do 
protokołu. 
 
Ad.10  
Odpowiedzi na interpelacje złożone przez radnych i sołtysów.  
 
Wójt Gminy – szanowni państwo pominąłem 1 kwestię tzn. informację w pytaniu o 
zarządzeniach, nie będę do tego wracał przedstawię to na następnej sesji. Tylko 
wspomnę o  zarządzeniach w ramach kompetencji do realizacji przez Wójta. Wnioski 
te zostały zgłoszone podczas obrad komisji. Chciałbym się do nich odnieść. W 
jednym z ostatnich wniosków zostały opracowane przez Komisje Oświaty, Kultury i 
Polityki Społecznej. Pierwszy wniosek dotyczył zobowiązania poszczególnych 
jednostek gminnych, które mają uprawnienia do wnioskowania o zmianach w 
budżecie. By składać jednak większych opracowań i materiałów na sesji Rady. 
Wniosek ten skierowałem do pani Skarbnik  nie mniej proponuje by na piśmie 
zawiadomić o okoliczności, dlatego odchowania takiego terminu. Chociaż zwracam 
uwagę by do .................jak gdyby spływają po ogłoszeniu dokumentów już 
projektowych projektowym, uchwał, spływają decyzje, postanowienia. Chyba 
korzystniej podejść do tego funkcjonalnie dla pożytku Gminy, jednak ma to 
znaczenie. Drugi wniosek o przedstawienie informacji na temat lokalizacji 
pomieszczeń dla gabinetu ginekologicznego. Ja musze przyznać, że na tę chwilę nie 
mam odpowiedzi ja prowadziłem konkretne rozmowy z podmiotem, który byłby 
zainteresowany wdrożeniem tego zagadnienia. Sprawa na początku jak gdyby się  
przeniosła co do daty z umowy funkcjonalnej z panią doktor Pilch. Jako, że gabinet 
lekarski teraz po remontach przy jakimś tam wyposażeniu już istniejącym, 
kwalifikowało by się do funkcjonowania tego gabinetu. Na te chwilę ten wniosek do 
mnie  wpłynął nie miałem czasu po prostu uchwycić pana doktora Maniszewskiego i 
żeby odpowiedzi mi udzielił. W każdym bądź razie wprowadzenie tych usług ma 
ścisły związek z zawarciem umowy zakontraktowania umowy z Narodowym 
Funduszem. Także to się przenosi tam. Deklaracja moja jest jednoznaczna będę 
zabiegał o możliwości by ten kontrakt uzyskać. A później reszta  materiału jak gdyby 
wtórnie. Doktor Pilch  jest gorącym zwolennikiem wprowadzenia tych usług na 
terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie. Bo też niejednokrotnie nieskutecznie  kieruje 
na badanie specjalistycznego. Czy zapoznałem się z treścią protokołu Komisji z 
objazdu , tak zapoznałem się. Nie mniej próbuje się odnieść do wszystkich złożonych 
wniosków tzn. ja rozumiem te wnioski jako spostrzeżenia jako swego rodzaju 
sugestia, że jest to materia którą należy się zająć. I nie będę uzasadniał dlaczego 
niektórymi sprawami już się nie zajęto. Bo była to po prostu nowa sprawa. 
Wymagany remont zaplecza kuchennego no przemieściły się środki w gminnym roku 
z zaplecza kuchennego, bo tam bieżące roboty się  robi. One są planowane ale 
przemieściły się na salę.. Teraz tak cieszymy się ze sali, ale nie cieszymy się z 
zaplecza. Skromny jest budżet zazwyczaj takie ma skutki, że coś się zrobi a czegoś 
nie zrobi. Niestety  myślę, że jednak tą sale trzeba było by kiedyś zrobić. Tym 
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bardziej, że to zaplecze wygląda tragicznie. Już nie mówiąc o tym ,że ten sufit 
wymagał wymiany i on zjadł nam jak gdyby dodatkowe koszty. Ale wykonawca po 
prostu nie chciał być przy malowaniu tych płyt. Odmówił i teraz zrobilibyśmy ściany i 
cos jeszcze a to by pozostało. Proszę państwa to wszystko te wkłady są nowe, bo 
tego nie da się malować a poza tym jak się pomaluje to i ten wystrój się nie zmieni. 
Trochę środków w przyszłym roku jest na to przewidziane ale rewolucji wielkiej  nie 
będzie. Biblioteka Publiczna w Miasteczku Krajeńskim Janie pamiętam czy w planie 
finansowym i w budżecie na przyszły rok  mamy środki które zaplanowałem na 
malowanie. Tak, taki był wniosek.   
 
Dyrektor Kuli ńska   – ja rozmawiałam z panem Chmielnickim odnośnie wykonania 
całości, jak w planach wygląda budynek Domu Kultury 
..................................dokładne, żeby powiedzmy okna wymienić, cos takiego i 
zorganizować, czy wymalować. 
 
Wójt Gminy  – ale mówimy tutaj o malowaniu. Proszę państwa w tym czasie kiedy 
pracowała komisja w terminie nieco późniejszym myśmy podjęli przeglądu jak gdyby 
tego obiektu. Pod kątem ewentualnie zakwalifikowania do kolejnego wniosku nie 
odnowa a termo modernizacja. Ale jak zaczęliśmy weryfikować dochody to 
zaczęliśmy weryfikować apele. Czy nie pozostaniemy we wniosku bo on by nam 
znacznie poprawił ten obiekt, znacznie by nam poprawił wskaźniki związane z 
wnioskiem o termo modernizację. Natomiast się nie wierzy no nie jestem w stanie 
jednoznacznie odpowiedzieć czy my będziemy dokumentacje dalej pro cedować. 
Mamy ją zaplanowaną, żeby bez dokumentacji tego się nie da zrobić. Bylibyśmy 
przygotowani do oddania tego obiektu do projektowania. Myśmy zrobili to co 
zamierzaliśmy. A tak naprawdę najtrudniejsza sytuacja jeśli chodzi o ten obiekt to jest 
ogrzewanie. Tak wygląda to zjawisko bardzo niebezpieczne. Czekamy na kolejny 
sygnał bo tam wycieka, nie da się palić. Dzisiaj ogrzewanie to nie jest tylko piec, ta 
instalacja jest też przestarzała. To jest nie ocieplony cały obiekt, to wymaga 
ocieplenia razem z poddaszem. To wymaga ocieplenia ścian i proszę zobaczyć 
szczyt nie otynkowany. My teraz się tylko cieszymy, że dach jest zabezpieczony i 
jeśli chodzi o bezpieczeństwo jest nowy. Jest ale tez nie do końca także proszę 
państwa to są ogromne pieniądze. Wiem, że do dzisiaj ale nie chcą dać odpowiedzi. 
Powinno zostać uporządkowane także to nie jest kwestia tylko wymalowania. 
Malować tzn. pokazać że się coś zrobiło ale tak naprawdę problem się sam nie 
rozwiąże. Biblioteka praktycznie mówiąc jest ciemna to jeszcze zaczyna być brudno. 
Trzeba to po prostu pomalować to nie są wielkie pieniądze. Okna do wymiany, ściany 
do ocieplenia, zabezpieczenia przed ptakami. Jedno co mamy jak gdyby opanowane 
to jest to, że tam nie podsiąka sala i to się w miarę sprawdza, że z kanalizacją no nie 
raz się zapomina że trzeba tutaj wywieźć szambo. Ale ostatnio był zrobiony pomiar 
wody żeby nie dopłacać do dziejących się tutaj zasobów wody.  
 
Przewodnicz ąca Świadek  – w ogóle tam wejść się nie da.    
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Wójt Gminy  – co się stało?  
 
Przewodnicz ąca Świadek  – bo tak cuchnie ładnie… 
 
Wójt Gminy  – bo nie jest szambo wywiezione, proszę państwa o co tu chodzi.  
 
Dyrektor Stachowska  – jak jest taka pogoda , to nie jest największa...... 
 
Wójt Gminy  – a jest wywiezione ?. 
 
Dyrektor Stachowska – myślę, ze jest wywiezione  
 
Wójt Gminy  –  po sesji  pójdę sprawdzić.  
 
Dyrektor Stachowska  – nie było żadnych takich przeciwwskazań, żeby używać 
wody.  
 
Wójt Gminy  – zaraz poproszę o przerwę pójdę sprawdzić. A niby dlaczego?. Proszę 
państwa generalnie rzecz biorąc jak tu mówi pani dyrektor ani pani drugi dyrektor tu 
nie ma zarządcy. Nie mam sposobu by go wprowadzić. Tak jak niema zarządców na 
świetlicach wiejskich. Bo przecież sołtys nie odpowiada za bezpieczeństwo świetlicy 
wiejskiej w Grabionej czy w Grabównie. Tu Domu Kultury też ani pani dyrektor, ani 
pani dyrektor przedszkola nie odpowiada za bezpieczeństwo. Także ja jestem tą 
osobą która najchętniej by utopiła te pieniądze i by zrobiła to co należy. Więc po 
prostu chciałbym przekazać zarządzanie tym i bezpieczeństwo. Proszę państwa to 
są zaszłości, także kwestia .........................................co się stało. 
...................................Tu śmierdziało tu po prostu było dużo wody. Tak proszę 
państwa Publiczne Przedszkole w Miasteczku Krajeńskim związane z tym 
problemem walącego się budynku. Dalszej perspektywie pobudowania dodatkowych 
pomieszczeń ja się pytam dla kogo te dodatkowe pomieszczenia ?. Ten obiekt trzeba 
rozeznać ale kogo te dodatkowe pomieszczenia. Są rzeczy o których trzeba mówić. 
Proszę państwa nie wiem czy jest wina  ..........która ma taki wskaźnik dzieci w 
zorganizowanym przedszkolu. Proszę pokazać takie przedszkole. Kiedy mamy 
problem kiedy zmniejsza nam się inwencja kto wie czy się nie będzie zmniejszała na 
następne lata. To my ja jako Wójt Urzędu będę odpowiedzialny za oświatę. Musimy 
zacząć myśleć by żeby nie mniej inwestować w oświatę ale  nie wychodzić 10 
kroków do przodu. Dosłownie 10 kroków do przodu jesteśmy miastem w oświacie 
dyrektorium. Dotyczący 6 – latków znajdą się w szkole jako klasa 1. I znajdą się na to 
pieniądze w subwencji państwa. Ja robię usilne starania, przekonywania mieliśmy już 
bardzo owocne spotkanie z rodzicami w sprawie jak gdyby jednolitego przejścia  do 
szkoły podstawowej 6 – latków. Prawdopodobnie się to nie powiedzie bo dzieje się 
coś. Będziemy płacić za przedszkola z naszych dochodów. Liczyłem na to, że w roku 
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przyszłym jak to już przejdziemy. Będziemy mogli przygotować finansować 
przygotowanie bo na to są te dotacje. Przygotować finansowanie na miejsca dla 6 – 
latków w szkole. Tym bardziej, że mamy kłopoty na dzisiaj mamy bardzo dobra 
sytuacje w Grabównie jeśli chodzi o przedszkole. Mamy dobre zmiany, zmianę dobrą 
ale jeszcze nie skończoną tylko w miarę dobrą sytuacje budynku na placu. Ale to co 
tu mamy obok to jest niedopuszczalne. To jest nie dopuszczalne. Upieranie się, że 
tak powiem przy tej inwencji, bo to rodzice będą decydować. Bo to jest kwestia 
argumentacji, jeżeli my się pozbawimy przesłanek czy przygotowywać miejsce dla 
funkcjonowania 6 – latków do 1 klasy szkoły podstawowej. To my nie będziemy tego 
finansować bo po prostu po co. Ale z drugiej strony będziemy płacić więcej bo tak 
jest zaplanowane bo inaczej się nie da na utrzymanie 6 – latków jako zerówki. Tak 
nawiasem mówiąc z tym samymi nauczycielami nieco w gorszych warunkach jednak 
mimo wszystko. Bo my chcemy stworzyć dobre warunki dla pierwszoklasistów,  a tu 
propozycja, że dlatego inwestycja typu rozbudowa, że rozbudowa przedszkola to 
.............. .  
 
Radny Huszek  – panie Wójcie jeśli ja się z panem….   
 
Wójt Gminy  – ale ja teraz odpowiadam na pytania. Ja wyjaśniam całe podłoże. 
Musimy to rozeznać a czy będziemy rozbudowywać nie wiem. Myślałem pierwotnie o 
budynku kina ekspertyzy pokazały, że ni powiliśmy tego nawet ruszać. Nie wiem nie 
mogę pozytywnie ani sugestywnie że w kierunku tym pójdziemy odpowiadać iż z 
prostego powodu ja widzę budżet. Albo robimy te rzeczy, które będą finansowane z 
zewnątrz, albo nie. Ta strategia funkcjonuje od 3 lat . Ale rozrzutność to jest chyba 
daleko idąc, bo zacznijmy od tego co już mówiłem. Zajrzeć proszę do innych gmin jak 
to wygląda. I wtedy będzie widać czy my robimy za mało, czy nas to za dużo 
kosztuje, czy jest tego efekt, to jest jeszcze  wtórna sprawa. Kolejne uwagi, 
przeglądu przeprowadzonego przez komisję. Świetlica Wolsko, przycięcie 4 drzew 
nawet nie ma w istocie trzeba było by je przyciąć . Tzn. pracowników tam wysłać nie 
mogę. Dzisiaj grzecznie podpisałem te 466 zł wycięcie koron w Wolsku. Bo zagrażało 
upadkiem na, gdyby się cos zdarzyło to byśmy odpowiadali z budżetu Gminy a ja 
bym był pociągnięty za odpowiedzialność.  Dopóki nie trzeba to nie widzimy takiej 
potrzeby. Jeżeli w przyszłym roku ułoży nam się jeśli chodzi o usługi w tym zakresie. 
Zjawi się ktoś bardziej odpowiedni kto zrobiłby to we własnym zakresie, bo wtedy jest 
to taniej. Dlaczego na tę chwilę chociażby na tej zasadzie, że owszem zrobią tą 
usługę ale za drewno. Przynajmniej będzie skończone, ale pożytku z tego nie mamy. 
Wyrównanie terenu przed budynkiem szkoły w Grabionej tam to się po prostu dzieje. 
Jeszcze długo potrwają te roboty ale jest min. jednym z obszarów przygotowania do  
przyjęcia sześciolatków. Dostaniemy  dotacje na to, bo  przygotowanie z naszych 
środków jest niezbyt możliwe  Bo to się nie mieściło w projekcie, bo to jest termo 
modernizacja w naszych oddziałach. W tej chwili jest zbiornik jest już kupiony, będzie 
instalowany, trzeba po prostu poprawić infrastrukturę kanalizacyjną bo tam była 
katastrofa. Nie wiem czy uda nam się to zrobić. Sugestywnie proszę zauważyć, że 
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robimy tutaj. Niemniej jednak nie da się tego całkiem kompleksowo załatwić. Będzie 
tam dobrze. Okaliniec odpadł nam ten termin modernizacyjny nie poczynimy ruchu w 
tym kierunku, kiedy nie zabezpieczam się szansa na wykonanie wymagalne 
sfinansowanie termo modernizacji. W tej samej sytuacji jest Grabówno. Świetlica, 
oddział przedszkolny w Grabównie – uzupełnienie brakujących dachówek nie mamy 
mocy przerobowej. W każdym bądź razie jeszcze raz musimy wrócić do tego 
przeglądu, bo jak ja tam przed dwoma laty to tam takiego zjawiska jeszcze nie było, 
przecieka.  Hala sportowa chyba nam nie starczy pieniędzy na te rolety to jest 
ogromny koszt.  My wiemy, że to przeszkadza w prowadzeniu zajęć w zawodach. 
Gdyby sala jeszcze nam dawała dochód.  
 
Skarbnik Gminy  – około 7.000 zł rocznie  
 
Przewodnicz ąca M. Świadek  – to takie drogie jest ?.  
 
Wójt Gminy  – ale ja ten wniosek rozumiem bo w  istocie jest ważny . Na pewno 
pieniądze się znajdą . Bardzo sukcesywnie tam pani Dyrektor już to na pewno  w 
kosztach przewidziała. Przepraszam kolejny wniosek. Do Przewodniczącego Rady 
Sportu, przepraszam  ten wniosek trzeba wymienić, ponieważ ja jestem adresatem – 
to się wpisuje w pewien kalendarz. Jest projekt budżetu, znanej wielkości, siadamy, 
panów sołtysów tez prosić o spotkanie wigilijne nie wiem siądziemy po prostu 
porozmawiamy. Gdzie, co i jak będziemy robić. Tak pani dyrektor ?. Tak jak w 
ubiegłym roku zrobiliśmy w swoim rodzaju jak by kalendarz. Chce poinformować, że 
te działania pomniejsze a dla wsi bardzo ważne ale działania kulturalno- sportowo – 
oświatowe będą współfinansowane  ze środków które pozostały w tym momencie 
skierowane  do Domu Kultury.  
 
Wójt Gminy  – tez chcemy jakby wymusić platformę współdziałania. Żeby coś się na 
tej linii działo. Także tym bardziej z udziałem pani dyrektor będziemy ustalać 
harmonogram. Także to w miarę dobrze się układa. W punkcie wniosek nie 
sprawdzałem czy jest zrealizowany a dotyczy to okorowania topoli. Nie wiem czy 
zrobili tam. Tu jest więc umowa zawarta okoronowanie co za słowo. Dziękuję.  
 
Ad.11  
Sprawy ró żne, wolne wnioski.   
 
Radny Baszczuk  – w Grabionnej nie ma 2 rzeczy. Nie ma apteczki i powinna tam 
być jakaś podręczna no nie wiem gaśnica czy cos takiego, bo tam jest posadzka, no 
wiadomo co tam jest. Łatwopalna, to trzeba jak najszybciej zrobić. Drugą rzeczą 
wspomniałem już kiedyś na sesji nie pamiętam której droga do pana Hajmana ona 
biegnie na jednym odcinku około 300m od drogi od szosy została zwężona. I w tej 
chwili ludzie jadąc na pole wjeżdżają na prywatne pole. Prosiłem spółkę wodną żeby 
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rów przesunięto ale wiosną było tak mokro, że tego rowu nikt nie zasypał. Nie wiem 
co zrobić? dziękuje.  
 
Wójt Gminy  – nie znam sprawy więc się nie odniosę.   
 
Sołtys Baszczuk  – zapraszam pana Wójta, a jak pan kiedyś by przejeżdżał do ja 
pokaże gdzie to jest i czego to dotyczy.  
 
Radny Huszek   – ja chciałbym się odnieść do tego co tu było powiedziane na temat 
inwestycji w przedszkolu. To ja byłem pomysłodawcą, żeby tam inwestować 
pieniądze i tutaj jest takie trochę nie zrozumienie. Po pierwsze jeżeli mówimy o 
systemie oświatowym to również trzeba go w przedszkolach umieścić. To nie jest 
ważne czy ten budynek będzie służył przedszkolakom czy gdzieś tam  służył 
dzieciom w tym pierwszym etapie edukacji już w szkole. To nie ma znaczenia bo 
takie już były tutaj dyskusje na ten temat na komisjach wcześniejszych. Padł mój 
pomysł, to jest wstępny pomysł na utworzenie zespołu szkół i przedszkoli. My mamy 
za mało pomieszczeń, żeby te dzieci pomieścić. Mamy te pomieszczenia w słabym 
stanie jeśli powiedziałem, że do przedszkola to tylko dla tego że na dzień dzisiejszy 
jest to budynek przypisany przy przedszkolu. To jest po pierwsze. Po drugie to jest 
udowodnione naukowo, wiele lat były robione badania, że właśnie w tym okresie 
edukacji miedzy 5 a 9 rokiem życia jeśli się przeliczy ten wkład finansowy na PKB. To 
te pieniążki są najlepiej wydawane bo one nam przynoszą potem w tym PKB 
najwięcej pieniędzy z powrotem. Można sobie zadać takie pytanie kto w przyszłości 
będzie utrzymywał tą Gminę ?.  jacy ludzie, z jakim wykształceniem ?. A wiadomo im 
wyższe wykształcenie tym wyższe zarobki. I tak naprawdę, czy my dzisiaj 
zainwestujemy w tą oświatę najmłodszych ludzi, przyniesie nam efekt i to jak ta 
Gmina będzie wyglądała nie za 5 lat ale za 20 lat. Ja nie będę się upierał na siłę, że 
to ma być przy przedszkolu. Chodzi o to żeby inwestować w tą infrastrukturę, która 
właśnie edukacji na tym poziomie ma służyć.  
 
Wójt Gminy  – ale my to chcemy robić.   
 
Radny Huszek  – no właśnie  
 
Wójt Gminy  – tylko preferencje zaczynają się przemieszczać.   
 
Radny Huszek  – no ale preferencja preferencją. Ale uczą się gdzie ?. W zespole 
szkół mamy za mało i teraz proszę powiedzieć rodzicowi 6 – latka, że on ma iść do 
szkoły na 14.00 bo to jest jedyny czas kiedy te sale są wolne. Albo proszę 
powiedzieć jakiemu kolwiek dziecku w podstawówce.   
 
Wójt Gminy  -  ale my tego  nie przewidywaliśmy.  
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Radny Huszek  – ale wchodzi o obowiązek 6 – latków nie długo będzie 5 – latków. 
Bo daj Boże to co pan powiedział rodzice zgodzili się, żeby to przeszło 
automatycznie do szkół. Bo to jest dobre rozwiązanie, ja się dziwie rodzicom którzy 
się nie chcą na to zgodzić.  
 
Wójt Gminy  – ja się nie dziwię.  
 
Radny Huszek  – ale dla mnie to nie ma znaczenia czy to będzie przedszkole czy 
szkoła. Chodzi o to, że tam jest miejsce żeby zbudować jedno zaplecze edukacyjne 
dla jakiegoś tam przestrzeni wieku nie wiem tam.  
 
Dyrektor Stachowska  – przepraszam ale to jest wielka trudność bo walczyliśmy tyle 
lat i ja się zgadzam. Zgadzam się tu z wieloma pojęciami grupę wiekową trzeba 
najpierw oddzielić, żeby te dzieci nie chodziły razem z gimnazjalistami.  
 
Radny Huszek –  ja właśnie o tym mówię to był mój pomysł, żeby tu dobudować 
niech tu nawet chodzą 6 – latki.  
 
Wójt Gminy  – ja przepraszam jeśli mieli byśmy dobudować to na pewno w ten 
sposób. To proszę realnie spojrzeć. Dużo korzystniejsza sytuacja jest jak gdyby  tam 
mamy możliwości wejścia nawet na górę.  To jest jedno. Drugie odpowiem wprost nie 
może być ważniejszym celem miejsce pracy a niżeli celem jakim jest edukacja. Bo ta 
Gmina wprost będzie finansowała 6 – latków jak i 5 – latków. Wcześniej czy później 
chodzi o ten jeden jedyny rok. Jak się da przyspieszyć to na tym skorzystamy i potem 
dzieciom za pieniądze z zewnątrz będziemy mogli stworzyć lepsze warunki. Proszę 
posłuchać o to tu chodzi. My się nie upieramy, że mamy węża w kieszeni tylko my 
żądamy  pieniądze które mogą na to wpłynąć. Tylko dlatego, że ktoś mówi, że straci 
pracę. Nikt nie straci bo nauczyciele i tak będą potrzebni i tak. Bo przybędą dwie 
nowe grupy, tak ?. Dwie grupy 6 – latków. Czyli nauczyciel jest potrzebny.  
 
Radny Huszek  – to nie jest problem, problem jest.....    
 
Wójt Gminy  – każdy ma problemy. Problem będzie jak ludzie nie będą mieć 
pieniędzy na  
 
Radny Huszek  – według mnie to jest problem .............  
 
Wójt Gminy  -  to proszę doprowadzić za 2 lata ...............................  
 
Radny Huszek  – taka była moja intencja  
 
Wójt Gminy  – przepraszam może za dużo tu powiedziałem  
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Sekretarz Gminy  – ja w sprawie umieszczenia tych dzieci, gdzie one mają być już 
jako w szkole. I wtedy wiadomo odeszła by grupa już z przedszkola.   
 
Radny Huszek  – ale gdzie je w szkole pomieścimy.   
 
Wójt Gminy  – wszystko się zgadza analiza zostaje przeprowadzona. Tak będzie 
jednak tam są warunki....................  
 
Radny Huszek  – tam są bardzo dobre warunki.   
 
Wójt Gminy  – druga jest tu na Placu Wolności.  
 
Sekretarz Gminy  – na Placu Wolności.   
 
Radny Huszek  – czyli nie ma żadnych problemów.  
 
Sekretarz Gminy  – będą utworzone  
 
Wójt Gminy  – my możemy je zrobić .Nie po to są dodatkowe pieniądze.  
 
Sekretarz Gminy  – ale musi być akceptacja rodziców.  
 
Wójt Gminy  – proszę państwa ja musze powiedzieć jedną rzecz pan sołtys 
Baszczuk . wniosków z tego tu krzesła ale musze powiedzieć tak. Dzisiaj 
rozmawiałem z panią dyrektor zespołu szkół panią Boć – Ochyrą sygnalizuje spore 
problemy jeśli chodzi o szkolę  w Grabionej. Zaczyna się dewastacja tego co 
zrobiliśmy nie wiem co z tym zjawiskiem, ale wydaje mi się, że musimy o tym głośno 
mówić. Bo to jest problem. Piętnować i to ostro społecznie, bo to nie chodzi tutaj o 
żeby policje wzywać. Bo i tak to nic nie da. Ale trzeba po prostu powiedzieć że jest 
źle. My z takim trudem finansujemy te przedsięwzięcia a ktoś jeszcze nam to niszczy. 
Tak nawiasem mówiąc wiem, że sołtys się boi. Chciałbym przekazać ja tutaj 
samochodem do Grabionej już nie pojadę.  
 
Sołtys Baszczuk  –co kamieniami rzucają ?.   
 
Wójt Gminy  – musimy sobie o pewnych rzeczach powiedzieć nie dlatego, że 
uszkodzono mi ale to nie tylko mnie. To się robi tam na potęgę. Jak z tym zjawiskiem 
komisja sobie poradzi.  
Ja zwróciłem teraz uwagę, że pan najczęściej zgłasza wnioski ale teraz ja 
obywatelski wniosek złoże. Czy pan coś zrobi z łobuzerstwem na terenie wsi 
Grabionna.   
 
Sołtys Baszczuk  – jaki sens to już znaczy ?.  
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Wójt Gminy  – nie zaczynajmy teraz rozbierać budynek szkoły już krążą po dachu. 
Drabiny odciąć nie możemy a ja samochodu nie będę parkował przed świetlicą.  
 
Sołtys Baszczuk  – panie Wójcie powiedział bym  
 
Wójt Gminy  – pan sołtys coś wie.  
 
Sołtys Baszczuk  – nie ............................  
 
Wójt Gminy  – tak pani dyrektor dzisiaj prosiła bym ja ten problem poruszył. Bo 
naprawdę serce się kroi jak widać, że świeża elewacja a tu niszczą. Po tym dach nie 
wolno biegać bo ten dach w środku jest w żelaznym więc się łatwo można to pociąć, 
połamać.  Był wniosek o monitoring zgadza się ale ja się boje, że ten monitoring nam 
ukradną.   
 
Sołtys Baszczuk  – tak bo ja nic nie wiem.  
 
Wójt Gminy –  a pan radny to widział. ?  
 
Radny Huszek  – jeszcze jest jeden wniosek, od mieszkańców dotyczący terminów i 
generalnie co do czasu odbywania się sesji. Wniosek jest następujący przeniesienie 
godzin sesji na godziny popołudniowe. Jest to wniosek od mieszkańców ja się pod 
nim podpisuje. No nie mamy tutaj nigdy chyba nie było możliwości. W tym okresie w 
tym czasie co odbywa się sesja ludzie pracują. Był taki wniosek żeby przenieść na 
godziny popołudniowe, godziny wieczorne. Dziękuje.   
 
Sołtys Ilnicki  – ja bym chciał spytać o drogę Dworzakowo od torów kiedy nastąpi 
naprawa  i droga do Miasteczka.  
 
Wójt Gminy  – ja rozumiem panie sołtysie, ze pan ten  problem podnosi bo należy go 
podnieść.  Ale ja na to sposobu nie mam. Deklaracja w poniedziałek ze strony 
starostwa została podtrzymana, że ten destrukt  kiedy się pojawi będzie tam 
układany. Natomiast pierwsza cześć jak brzmiała, przepraszam Wolsko – 
Dworzakowo. Nie mam kiedy. Tyle czasu poświęciliśmy na bruk, nie wiem chyba już 
materiał skombinowali na łatanie tej drogi. Ale teraz jest pytanie czy robimy w 
Okalińcu czy w Wolsku ?. Nie damy rady wszystkiego zrobić. Ja wiem o tym, 
przeglądałem te drogi w poprzednim tygodniu i wiem jak one wyglądają.  
 
Sołtys Ilnicki  – pan Wójt pozwoli na temat tego destruktu, powrót destruktu szykuje 
pan to zrobić. Na Wolsku jest dziura jak w morzu w tej chwili jak jest mokro to się 
robią dziury.    
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Radna Mrotek  – ja chciała się zapytać czy coś jeszcze będzie robione na drodze 
Grabionna – Okaliniec , bo tam niby było wyrównywane ale dziury jakie są takie są. 
Tylko kamienie są wyrzucone na tę drogę, ale czy cos będzie wyrównywane. ?  
 
Wójt Gminy  – nie wiem czy-  ja tam nie byłem.   
 
Radna Mrotek   – no tak dużo jest niby wyrównane ale kamienie są. Kamienie są tam 
wyrzucone. A dziury jakie były takie są.  
 
Radny Wegner  – a dziury jak są tak są.   
 
Wójt Gminy –  wiem, że tam była robiona droga ale czy dziury są jak są to nie wiem. 
Muszę przyjąć, że państwo mówicie prawdę.  
 
Radna Mrotek  - są bo ja tam jeżdżę codziennie.   
 
Wójt Gminy  – bo tylko wiem, że autobus złapał tam gumę po prostu.  
 
Radna Mrotek  – bo to takie kamienie tam są,  ostre w ogóle, powywalane.  
 
Wójt Gminy  – jeszcze raz powiem jeśli się naprawiało drogę to nawet jeśli byśmy 
postawili tablice  20 km/h to tak pojedzie 80 czy są dziury czy nie. Bo są dziury a on i 
tak pojedzie 80 to on wszystko wymiecie.   
 
Radny Wegner  – ja tylko o tą drogę o ten odcinek koło mini baru czy tam naprawdę 
nie idzie tego zrobić. ? Ja już o tym mówiłem chyba z pół roku jak nie dłużej i nic tam 
nie jest robione.  
 
Wójt Gminy  – ja już o to walczę 3 lata I nie mogę się do tego wybrać. Mamy projekt 
jak to zrobić i się pytam co ja mam zrobić. Którą robotę, to pozwólcie mi państwo 
budżet na poziomie proszę państwa 10.000, 15.000, 20.000 zł na osobę. Zrobimy 
ekipę 10 osobową i w terminie to zrobimy.  
 
Radny Wegner  – ale czy pan Wójt swoim samochodem przejedzie przez ta dziurę ?.  
 
Wójt Gminy  – panie radny ja tam też jeżdżę.  
 
Radny Wegner  – ja tez tam jeżdżę. I musze jeździć często pod barem po chodniku. 
Bo ja nie przejadę przez ta dziurę.  
 
Wójt Gminy  – ale czy pan radny chce mi powiedzieć żebyśmy tam nie naprawiali ?. 
Czy pan chce mi to powiedzieć.   
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Radny Wegner  – dziura wykopana pół roku temu  
 
Wójt Gminy  – tam była robiona robota i co jam teraz zrobić w Grabównie.  
 
Radny Wegner  – i tez nie można tego pana Gólcza   
 
Wójt Gminy  – nie mam żadnego argumentu, że nie można. Tak jak każdy inny on 
też ma prawo do drogi.  
 
Radny Wegner  – no tak to wtedy kto to ma zrobić ?.  
 
Wójt Gminy  – mamy projekt co z tym zrobić   
 
Radny Wegner  – trzeba to zabetonować.  
 
Wójt Gminy  – od sołtysów zrezygnuje z dalszych robót, żeby dać im czas 2 
tygodnie, żeby tam to zrobić. To zrobią nie ma sprawy.  
 
Radny Wegner  – pół roku to trwało.  
 
Wójt Gminy  – pan ma racje ale co to da. Teraz widzę przecinki tez na drodze pana 
Drzymały przy wjeździe na 10. Nastąpiły przełomy nie wiem dlaczego. Czy cos 
ciężkiego tam jeździło bo się dziury zaczynają robić. Ja to widzę no i kogo mam tam 
wysłać. No nie ma szkoda gadać panie radny bo tak naprawdę jest.   
 
Radny Wegner  – bo się nie robi na drogach na terenie naszej gminy nawet na 
bardzo małym terenie.  
 
Wójt Gminy  – może ma pan racje, tylko co teraz robimy na Solnówek ?. Co to jest ?. 
To nie robimy tam drogi jedna droga, druga droga. Przecież to wszystko tak się 
kiedyś popsuje.   
 
Radny Wegner  – bo tyle pół roku się starać żeby jedną drogę zrobić. A dajmy na nią 
ze trzy dni żeby ją zrobić.  
 
Wójt Gminy  – to nie jest łatwa robota, jak pan takie rzeczy mówi.  
 
Radny Wegner  – bo tez ja trochę wiem.   
 
Wójt Gminy  – mógłbym zasypać i co to da ?.  
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Radny Wegner  – nie mówię, że zasypać zabetonować nawet, a nie można zakupić 
tych frezów z rejonu dróg ?. Nie są wcale takie drogie, a to można sypać na drodze. 
Asfaltowe frezy.  
 
Przewodnicz ąca M. Świadek – czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania ?.  Nie ma.  
 
Sekretarz Gminy  – proszę państwa ochrona radnych to jest ochrona dla 
mieszkańców. Zobaczymy czy państwo uchwalicie, że to będzie popołudniami. 
Proszę wziąć pod uwagę, że my tez pracujemy i jeżeli to będzie w godzinach 
wczesno wieczornych to dzisiaj sesja ile trwała 5 nie 4 godziny to nie było by wcale 
wiele wniosków waszych. To proszę wziąć pod uwagę kiedy to się skończyć i z jakimi 
efektami  my mamy pracować.  
 
Radna Ozimek  – ale była już propozycja zmiany i nie było dużego zainteresowania.  
 
 Sekretarz Gminy  -  dwa razy byli tutaj mieszkańcy i mówili że im godziny nie pasują 
byli tu 15. 00, 16.00 godz. albo 17.00 to o tej godz. mamy sesje rozpoczynać. ?  
 
Radna Ozimek  – ale było dwa lata popołudniami.  
 
Radny Klesa  – nie przeszło, bo zapłaci? 
 
Wójt Gminy  - ale proszę państwa nie na tym problem polega.  
 
Skarbnik Gminy  – my mamy nie normowany czas pracy.  
 
Wójt Gminy  – natomiast każdy jeden pracownik który zostanie tutaj przyzwany do 
udziału w sesji po prostu przysługuje mu dzień wolny. Jak mu przysługuje dzień 
wolny to go nie będę miał w Urzędzie, jak go nie będę miał w Urzędzie to nie zrobi 
tego co ma robić w domu  za co. Ci nie sesyjni tak pracują.  
 
Przewodnicz ąca M. Świadek  – dobrze. Ustalenie terminu  następnej sesji Rady 
Gminy 28 grudzień 2009 rok  godzina 11.00 w sali Domu Kultury w Miasteczku 
Krajeńskim. Zamykam posiedzenie XXXIII sesje Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
Dziękuje bardzo.  
 
 
Wnioski: 
 
 
1.Baszczuk – brak apteczki i gaśnicy w świetlicy wiejskiej. 

2.Baszczuk – zawężona droga do Pana Hajmana 
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